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heeft om niet te stemmen en dus al de bezuinigingen voorbij te la
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Dan zitten we momenteel met een studentbestuurslid die de din
gen die h i j niet zegt wei schrijft. Welke waarde aan zijn raadsels 
moet worden gehecht, dat is ter eigen beoordeling. 
U merkt het. Ook dit keer doet ROSTRA het graafwerk voor Uw ei

gen opinie . 
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Rostra heeft aan beide studentengroeperingen de mogeliik
heid geboden verkiezingsfolders bij te voegen . De inhoud hier
van staot geheel onder hun eigen verantwoordelijkheid 



OPROEP OPROEP OPROEP 
Zools elk joer worden in de komende moonden verkiezingen v~~r de focul
teitsrood gehouden. Voorol in deze tijd van bezuinigingen is het van grote 
betek-enis,- dot de road bestoot uit personen die de verschittende focuhoire 
belongen evenwichtig kunnen beoordelen en medeverontwoordelijkheid 
voor noodzakelijk maar impopuloire mootregelen op zich durven nemen. Ik 
hoop dot de focultoire gemeenschop zich ook dit keer een zodonige road 
kiest, dot iedereen zich in hoge mate met de toekomstige besluitvorming zol 

kunnen verenigen . I. van der Zijpp, dekoon 

Peiling volgens de methode ••• 
Omdatde faculteits- en universilellsraadsver
kiezingen nou eenmaal niet voor de 101 wor
den georganiseerd, is het toch aardig te we
ten of het iets is dat de studenten bezighoudl. 

Dit alles houdt niet in dat de studenten er voor 
zijn om de faculteitsraad en dergelijke af te 
schaffen. Stemmen op dit moment is niet in
teressant. Maar als het niet meer mogelijk 
zou zijn om te stemmen zou men wei weer 
willen stemmen. Wat hiermee wordt be
doeld? Het idee bestaat dat de faculteitsraad 

Waarom stemt een student (niet), ziet hij of zij .~~ .' 
nog iets in inspraak of isdat iets uit een ver . J \ ~~-H' ''' ~rCr 
verleden waar nu geen belang meer aan ge- iiirrwCfi [:f: rr r r.r~rL f,[ r r 
hecht wordt?? Imm[[ f[ [~UL " : r1 r r 

' lIfllmC rr H~[, rnrH' [ L . . I, 
.11 m m voor de individuele student geen be lang 

. heeft. Maar daarmee mag niel de mogelijk-

Om op deze brandende vragen een ant
woord te vinden heb ik een klein onderzoek
je gedaan in de kantine. Zonder mij iets aan 
te trekken van de regels die gelden voor een 
goede steekproef, aselectheid e.d., kwam 
toch een aardig beeld tot stand van de ideeen 
die leven ten aanzien van de inspraak op 
faculteits- en universiteitsnivo en aile dingen 
die daarmee samenhangen. 

De grootste tekortkoming in het he Ie systeem 
blijkt het gebrek aan voorlichting te zijn , re
sulterend in verdwaasde blikken bij de vraag 
wat men van de verkiezingen vindt en of daar 
enige betrokkenheid bij is. Of anlwoorden 
als: 'wat verkiezingen, oh die verkiezingen, 
ik dacht dat die eens in de twee jaar gehou
den werden, is dat soms niet genoegl?' . 
Het probleem begint al bij de binnenkomst op 
de faculteit. Er wordt geen voorlichting gege
ven over hoe de facultaire besluitvorming is 
opgebouwd en wat de student in dit alles kan 
bijdragen. Gevolg: slechts een zeer gering 
deel van de al weer zeven maanden oude 
eerstejaarsstudenten blijkt enig benul te heb
ben van bovengenoemde zaken. (als je je 
alsnog in deze materie wilt verdiepen: zie ei
ders in dit nummer.) 
Het wordt dan ook wenselijk geacht dallij
dens de introductieweek aan de rol van de 
student in de besluurlijke zaken meer aan
dacht wordt besteed. 

Een ander punt is de geringe aandachl die 
wordt besteed aan de zaken die in de facul
leitsraad worden besproken. Men heeft het 
idee dat daar dingen worden besproken die 
hen niet aangaan . En als er al iets besproken 
wordt kan dat voor de student nauwelijks van 
belang zijn . De student beslist toch niet echt 
mee. Dat doen de ambtenaren in Den Haag 
wei voor ons. 

~. "''' . I heid afgeschaft worden om inspraak te heb-
, ben in wat er op de faculteit gebeurt. En voor 
, sommigen zal het best belangrijk zijn dat er 
een faculteitsraad bestaat. Zoals voor diege-

Stemmen voor bezuinigingen? 

Op de vraag of men er zelf wei eens over ge
dacht heeft zich aktief met de faculteit bezig 
te houden, antwoorden de meesten, hoe kan 
het ook anders, ontkennend. Voor veel 
eerstejaars blijkl de Iweefasenstrukluur een 
argumenlle zijn om nag meer aandachl noar 
hel doen van tentamens Ie verleggen . Daer
noast is hel gewoon nietoantrekkelijk am ak
tief op de faculteit te zijn. Het kosI levee I tijd 
die ergens anders nuttig besleed kon wor
den, bijvoorbeeld aan hobbies en geld ver
dienen . Ook 01 geen verrassende uitsproken. 

' nen die een baan op de universiteitambieren 
of graag bestuurlijke ervaring willen op-

' doen. 
Over de AGE en de OBAS ook niet alom posi
tieve geluiden. De AGE is Ie links en de OBAS 
Ie rechls. Bovendien hoor je helemaal nooil 
wal van de OBAS. Geen reden dus om erop Ie 

,slemmen. Waarop stemt men dan wei? Er 
wordllamelijk veel op een bepaalde persoan 
geslemd en niel zozeer op een groepering. 
Dit wordl dan ook in hel beleid van de groe
peringen opgenomen; zoveel mogelijk men
sen op de lijst, indien mogelijk uil zoveel mo
gelijk sludiejaren . Daarnaasl word I de loe
gankelijkheid van de groeperingen niet erg 
hoog aangeslagen . Ze worden gezien 015 hel 
speelterrein van een aantal fanaliekelingen, 
waar je als buitenslaander niel echl in door 
kan dringen 015 je er geen vrienden hebl zit
len. 
Hel lijkt van belong de loegankelijkheid tot 
de studentengroeper ingen te vergroten, en . 
dot is meer doen dan je kamerdeur openzet- : 
ten, dot blijkt namelijk niet te werken. Go 
eens met een aantal studenten in de kantine 
praten. Er bestaan toch duidelijke ideeen 
over wat wei en niet wenselijk is. Zelfs in de 
politiek wordt de achterban toch weleens gem raadpleegd. 

.12 m [t Alles bij elkaar genomen is de mening over 
de verkiezingen gelukkig helemaal niet zo 

,~?~ negatief. Waarom dan zo'n gering percenta
- ,;",~ ge stemt wordt niet duidelijk, moor heeft loch 

. ' voor een deelle maken mel de geringe aan
dachl die er aan hel gbeuren wordl besleed. 
Ouderejaersstudenlen blijken niet meer of 
minder belangslelling te hebben voor de ver
kiezingen dan de jongerejaars. 
Ik heb waarschijnlijk de verkeerde personen 
gesproken om hel stemgedrag te kunnen be
grijpen, of is het gewoon dat 1983 het jaer 
van de opleving wordt? Maandelijks een pagina in Rostra blijkt dus 

niet genoeg om enige betrokkenheid te wek- Stemmen voor bezuinigingen? 
ken bij het wei en wee van de faculteit. H.P.K. 
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WUB-structuur 
De elk jaar terugkerende verkiezingen waar
voor de dekaan I. van der Zijpp ens oproept 
deel te nemen: geen 'van boven' opgelegd 
gegeven maar een democraiiSche basis om 
een organisatie, waarvan onderwijs en on
derzoek het produkt is, te sturen. Bewust staat 
hier het woord sturen: noast het besturen van 
de faculteit ook het bepalen van de inhoud 
en de richting van het 'produk!' . 
Over het hoe en wanneer van de ' verwerving 
van deze democratische rechten ' zullen we 
het hier niet verder hebben. Met behulp van 
een uitgebreid schema beschrijven we hoe 
het systeem werkt en wat de plaats is van de 
verkiezingen, of meer op de man of: wie 
word ' er gekozen en waarin nemen ze deel? 

Faculteitsraad 
In het schema zie je de veertien koppen tel
lende faculteitsraad dikomlijnd : het gekozen 
orgaan waarin de drie geledingen van de fa
culteit terug te vinden zijn. Het aantal zetels 
ligt in de statuten van de faculteit vast. Per 
groep - wetenschappelijk personeel, studen
ten en het technisch en administratief perso
neel- zijn er verschillende partijen mogelijk 
die hun vertegenwoordigers op die zetels 
willen hebben. Welke partijen en hoeveel, 
scheelt per faculteit. Om bij de onze te blij 
ven: de studenten kennen twee partijen, 
OBAS (Organisatie Belangenbehartiging 
Amsterdamse Studenten) en AGE (Aktie
Groep Economen), de docenten de EFB (Eco
nomische Faculteits Belangen) en de PvdE 
(Partij van de Economisten) en de derde 
groep ken een partij onder de naam TAS 
(Technisch, Administratieve Staf). 
Afhankelijk van de opkomst en de hoeveel
heid stemmen worden de zetels over de ver
schillende partijen per geleding verdeeld. 

Kandidatenlijst AGE 

Het laatste spreekt voor zich, het eerste be
hoeft wat uitleg. Vorige jaren was bij de 
oproep om te goon stemmen in Rostra altijd 
het volgende waarschuwel'Tth~Ltrm-etje op
genomen : Bedenkt dot door een te laag per
centage een aantal zetels onbezet kan blij 
ven. In het kiesreglement is 35% als grens 
vastgesteld . Wanneer het opkomslpercenta
ge daaronder komI krijgl de geleding, 
waarin zo weinig geslemd is, minder 'mach!' 
(= zelels) in de road. 
(In '82 was her opkomstpercenlage van de 
sludenlen 38%) 

Het dagelijks besluur (rechts von de FR in het 
schemo) von onze faculleil beslaal uil een 
docenl, een sludenl (gekozen uil de facul 
leilsraad fraclie) en een kroondocent. De 
loalsle is de decaon, op hel momenll. von der 
Zijpp . 
In hel schema is de faculteilsrood noar bene
den verbonden mel vele commissies. In deze 
commissies worden voorslellen uilgewerkl, 
wordl voorbereidend werk gedoon mel be
Irekking 101 discussies en adviesen over on
derwerpen woarover in de rood geslemd 
moel worden . 
In de commissies zillen geen direcl gekozen 
docenlen en sludenlen moor ofgevoordig
den uit verschillende vokgroepen en ' ver
schillende-joors' studenten. Zij worden door 
de rood benoemd. 
Naasl de vasle commi ssie, waarvan enkele in 
hel schema, zijn er ook ad-hoc commissies in 
Ie slellen. 

De faculleilsraad komt elke maand bijeen in 
openbare vergadering . 
Hel zou Ie ver voeren hier in te goon op wot er 
zoal besproken en besloten wordl in de road 

Kandidatenlijst OBAS 

1. Ernst Noorman (cie. introductie) 1. Mevr. Loan Son 

en hoe daarvan de voorbereiding plaolsvindl 
door de wir-war van commi ssies. Een voor
beeld uil het verleden over het belangrijksle 
onderwerp tOI voor kort, (nu isnef nafuurlqK 
aileen maar reorganiseren ivm. bezuinigen) 
de Twee-Fosen-Slructuur. In april '81 werd er 
in opdracht van de faculteilsraad een pro
gramma commissie ingesteld, die de discus
sie in de faculleit organiseerde in samenwer
king met de (permanente) onderwijscommis
sie. In maart '82 resulteerde dil in besluilen 
en opdrachten voor verdere uilvoering in de 
faculteilsraad. Een onder voorbeeld, hel 'hel 
hele hanglaboe' : besluilen rond de 'bene
den-norm-auleurs' om de onderzoekspro
ductie van hel wetenschappelijk personeel 
op te kr ikken is door de Commissie voor de 
Wetenschapsbeoefening voorbereid. 
AI deze onderwerpen vind je lerug in de 
vaste faculleilsraadrubriek in Roslra, die ver
zorgd wordl door heIst" denllid in het dage
lijks bestuur. Traditiegelrouw bedenkl elk 
nieuw lid een naam voor deze rubriek en op 
het moment wordl de laatste beladzijde van 
Rostra door Rick Ie Roy verzorgd onder de litel 
' Raadsels' . 

Hel schema boven de faculteit loopt taps loe 
tot hel hoogsle nivo ' Den-Haag'. De direkte 
verkiezingen op de universileit goon niet ver
der dan de universileilsraad. Hel besluurlijk 
nivo is hoger en onze faculteit kan een van de 
elf sludenlen- en docenlenzelels bezellen. 
Hel College van Besluur is het dagelijks 
besluur van de un iversileil met als voorzitter 
de rector magnificus. Deze laatste wordl be
noemd door aile decanen van de faculteilen 
(college van decanen). 

JJS. 

faculteitsraadlid 
2. Ineke van Wierst (indonesie groepje) 2. Mark Jan van der Beulter doctoraal student 
3. Gert Grift 
4. Daniel Engelsman 
5. Marc Peerdeman 
6. Lish Hanhart 
7. Fons de Vries 
B. Paul Bloemendoal 
9. Marjanne Meinsma 
10. Rick Ie Roy 

Kondidatenlijst PvdE 

1. J.Lambooy 

2. M.Brouwer 
3. C.Boukemo 
4. P .von Botenburg 
5. H.Chin 
6. R.de Klerk 
7. I.Wahab 

(academische road) 
(ex -un iversiteitsraad) 
(Micro alternatief) 
(Secretaris prop. road) 
(Onderwijs Cie) 
(SEF) 
(Zelfbediening , le-jrs. krant) 
(Foculteitsbestuur) 

(economie der regio's en 
van de sectoren) 
(b~driifseconomie ) 
(recht) 
(wiskunde en stotistiek) 
(ISMOG) 
(macro-economie) 
(iSMOG) 

3. Geert Glimmerveen 
4. Lodewijk van Pol 
5. Mevr. Jos Albers 
6. Leon Dirks 
7. Mevr . Sabine Carp 
B. Jan Willem Henkelman 
9. Walter Wolfs 
10. Han van Wijk 

Kondidotenlijst E.F .B. 

1. Dr. H .Joger 
2. Drs . H.F.Koster 
3. Drs. F.T.M.Klijn 
4. Drs . R.C.W.v.d.Voort 
5. Drs. E.Dirksen 
6. Drs . R.K.Teszler 
7. Drs. A.R.D.von Slijpe 
8. Drs. H.M.A.Koenders 
9. Prof .Dr. L.A.Ankum 
10. Prof. Dr . P. Verburg 
11 . Drs . H .A.Pott -Buter 
12. Drs. H.A.A .Verbon 

lid universiteitsraad 
AIESEC 
propedeuse studente 
doctoraal student 
kandidoats studente 
propedeuse student 
kondidaots student 
foculteitsroodlid 

Kandidotenlijst T AS 

1. Anyo H.M. Kooijman 
2. S.E. Langenberg (niet verkiesboor) 
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De weg naar de toekomst 
De OBAS is er voordag- en avondstudenten. Belangenbehartiging in de universiteitsraad, faculteitsraad en tal van commissies. Gewoon met 
gezond verstand en kennis van zaken. Vooruitstrevend. Dater nu wat verandert in hetstarre universiteitsbolwerk is immers voordesludenlen 
op zich een goede zaak . Maar, Deetman, pas opdal je niet Ie verdoordraaft. De OBAS waakt er wei voor dot Deetman's kwantilatieve bena
dering niet len koste gaol van de kwaliteitvan onderwijsen onderzoek. Zo moeten de studenten aile huidige vakken kunnen blijven volgen. 
Desnoods eldersalsdatde kwaliteil nielaanlast. Bovendien pleilde OBASallijd vooreen studie van internationaal nivoen voor inlernaliona
Ie slages bij overheid en bedrijfsleven via de AIESEC. Juist voor ons kikkerland is dOl belangrijk. Dor houl kappen opde universiteit, oke. Ver
belering van de efficiency en hetsludierendement, prima. MaardeOBAS houdtwel vaslaan de studentenbelangen. De sludie komttenslolle 
voor de volle verantwoordelijkheid van de studenl zelf. Loan zegl dan ook lerechl, dOl juist studenten de kwaliteit van hun opleiding kunnen 
beoordelen . De OBAS v indt daarom ook dot aile sludenlen moelen slemmen, hoe dan ook. Voor wie geen uitweg meer ziet: onze weg naar 
de loekomsl biedt perspektief! 

ttltlll 



AktieGroep Ekonomen 
aktieprogramma en -voornemens 
Hoewel de AktieGroep Ekonomen dit jaar voor de twaalfde maal mee doet len gevonden die bereid waren hel program

aan de FR-verkie:z.~r:1.gel+-i-s het bepaald geen kiesvereniging. H-etTan-enwerk ma Ie begeleiden, woo rna hel ·mik-ro-o+!er-
I h d k nalief Iwee maal verzorgd is . 

is sec ts €len van e a tiviteiten van de AGE en voor veel in de Aktiegroep ak- . Ais hel aan de mikro-docenlen ligl zal hel 

tieve mensen absoluut niet het enig zaligmakende. De aktiviteiten van de hierbij blijven . Volgens hen is er nu genoeg 

AktieGroep worden vooral georganiseerd door losse groepen van aktieve geexperimenleerd . 
De AGE is hel hier falikanl mee oneens. De 

studenten. Mensen die ergens aan mee willen werken kunnen een groep sludenlen die hel programma gelopen heb-

oprichten en zich zo bezig houden met het onderwerp dat ze belangrijk vin- ben waren in hel algemeen enlhousiasl, zo

den. Op deze manier zijn o.a . symposia over 'Ekonomie en bewapening' en wei over de vorm als over de inhoud. En ook 
de docenlen waren op z'n minsl levreden. 

over Turkije georganiseerd en is een alternatief micro-programma ontwik- Een dergelijk succesvol experimenl verdienl 

keld . Op dit moment is een aantal mensen bezig met het analyseren van de . hel om herhaald Ie worden, 01 was hel nog 

Nederlandse ontwikkelingshulp aan Indonisie. Een ander groepl'e mensen maar een maal voor de kandidaalssludenlen 
oude-slijl. Bovendien zou hel goed zijn wan

heeft een aantal diskussieavonden over de beroepspraktijk van ekonomen neer delen van hel allernalieve programma 
georganiseerd. opgenomen worden in hel nieuwe mikro

Een Iweede poot van hel AktieGroep werk 
zijn de akliviteilen in allerlei fakullaire raden · 
en kommissies. De hoeveelheid tijd die daar 
in gesloken wordt vraagt om een gedegen 
rechlvaardiging. Het gaol bij hel radenwerk 
namelijk niel aileen om hel goed voorberei
den van vergaderingen. Ais je werkelijk iels 
wilt bereiken zul je dUidelijk moelen maken 
dOl je niel aileen voor jezelf zil Ie pralen, 
maar namens een grole groep sludenlen. De 
AGE pro beer I dil in de praktijk Ie brengen 
door het radenwerk regelmatig door Ie spre
ken op AklieGroepvergaderingen en alge
mene studenlenvergaderingen . 
Zo'n overleg is er geweesl zowel voor ovond
als voor dagsludenlen bij het opslellen van 
hel nieuwe sludieprogramma. Mede hier
door is een aantal belangrijke verbeleringen 
doorgevoerd. In legenslelling tOI andere stu
dentengroeperingen was de AGE hier volop 
aanwezig. Zo is in de propedeuse een keuze
yak ingevoerd en beslaal in hel docloraal de 
mogelijkheid tol hel volgen van (interdiscipli
nOire) combinalievakken. 
De invoering van de TweeFasenStrukluur is 
daarmee echler nog lang niel rond o Een grool 
deel van het dokloraalprogramma moel nog 
ingevuld worden en van de Iweede-fase 
opleidingen zijn aileen nog maar de hoofdl i j
nen bekend. De AGE zal zich hel komend joar 
op dil gebied vooral met de volgende zaken 
bezig houden. 

Voorkomen moet worden dot bij hel in
voeren van hel nieuwe verplichte gedeel
Ie van hel doktoraal volslaan wordl mel 
het indikken van de oude kandidaalspro
gramma's. Ook inhoudelijk zullen de on
derwijsprogramma's vernieuwd moelen 
worden . 
De door de FR vaslgeslelde overgangsre
geling voor sludenten die nu nog heloude 
programma volgen moet onverkort door
gevoerd worden. Dit belekenl dOl ook in 
hel cursusjaar 84/ 85 aile kandidaalsvak
ken in de dagopleiding nog eenmaal ge
geven worden, en dOl tot 1986 de kandi
daatscolleges in de avondopleiding nor
maal doorgang vinden. 
Hel verzorgen van combinalievakken 
moet geslimuleerd worden . Combinalie
vakken moelen ook in het oude docloraal
programma ingevoerd worden. 

De AGE zal zich inzelten om in ieder geval 
een Iweede-fase onderzoeks- en een 
Iweede-fase lerarenopleiding gereali
seerd Ie krijgen. Zonder deze Iwee oplei 
dingen kan er van een volwaardige eko
nomische fakulteil geen sprake zijn. Wal 
belreft de accounlancy-opleiding zelten 
wij ons in voor samenwerking mel de VU, 
om deze opleiding veor de regio te be
houden. 

Mikro·olternotief 
Hel alternalieve mikro-programma is een 
goed voorbeeld van hel feil dOl de AGE niel 
aileen in raden en commissies probeerl hel 
onderwijs Ie verbeleren . Na verschillende 
mislukle pogingen om hel mikro-kandidaals
programma Ie veranderen, is een aanlal slu
denlen bij elkaar gaan zilten mel de bedoe
ling een allernalief programma op Ie slellen. 
Mel een beroep op de regeling experimente
Ie onderwijsvormen werd een aanlal docen-

dokloraal programma . Hel succes van hel 
mikro-alternalief heefl aangeloond dOl hel 
kan . 

Vrouwenstudies 
Ekonomie is nog sleeds een mannensludie. 
Weinig vrouwen sluderen ekonomie en dus 
bekleden weinig vrouwen banen voor eko
nomen. Juisl die leidinggevende en verant
woordelijke banen worden zo voor 50% van 
de bevolking afgesloten. 
De AGE wil voor vrouwen op deze fakulteit 
een gunsti!J klimaat scheppen en in het on
derwijs ruimte maken voor programma's 
waarbinnen de onderdrukte positie van vrou
wen aan de orde komI. Konkreel betekent dit 
steun aa.n de opvaltingen en verlangens van 
het vrouwenoverleg . 
Mede door de inzet von de AktieGroep is de 
fakultaire formatie voor vrouwenstudies het 
afgelopen jaar (tijdelijk) uilgebreid en sIre eft 
de fakulteil ernaar dOl een door hel minisle-
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Partii van de Economisten 
Sederl de invoering van de WUB en wal daar
aan voorafging, is er niel zo'n beroering aan 
de Nederlandse universileilen geweesl als 
nu hel geval is. 
Een zee van bezuinigingsmaalregelen wordl 
over ons heengespoeld. 
We zijn nog geen jaar van slarl mel de oplei
ding in de Iwee fasenslrukluur, of de minisler 
van onderwijs komI mel nieuwe voorslellen 
voor de sludie-opzel. De afgelopen jaren 
moesl gewerkl worden mel een sleeds hoger 
wordend vacalurepercenlage, de komende 
lijd zal de faculteil nog eens minimaal een 
lienlal plaalsen moel inleveren. Hel welen
schappelijk rangenslelsel zal binnen afzien
bare lijd veranderen, waarbij hel aanlal 
kroondocenl-plaalsen draslisch zal moelen 
worden ingekrompen. 
De onderwijslasl zal bij dil alles niel afne
men. Onderzoekruimle zal, voor een deel al
Ihans, moelen worden verdiend. En mel al 
deze reorganisalie zal hel bestuurswerk er 
niel minder op worden. 
Dil zijn in vogelvluchl de problemen waar de 
n ieuwe facu Ileilsraad mee geconfronleerd 
qaal worden . 
Wanneer u onze lijsl bekijkl, dan kunl u zien 
dal er is voorzien in conlinu"ileil in hel raads
werk: M. Brouwer en J. Lambooy hebben zil
linq in de huidige faculleilsraad . 
Hel belangrijksle uilgangspunl voor de PvdE 
is dal her in een universileil gaol om hel ge
ven resp. doen van wetenschappelijk onder-

wijs en onderzoek van een zo hoog mogelijk 
niveau. Onderwijs en onderzoeksakliviteiten 
zijn hierbij niel los van elkaar Ie zien en die
nen dan ook gelijkelijk behandeld Ie wor
den. Dit houdt onder meer in daler bij hetwe
tenschappelijk personeel een evenwichtige 
verdeling moel zijn tussen onderwijs- en on
derzoekstaken, zij het dal binnen vakgroe
pen enige specialisalie niet uitgeslolen be
hoeft te zijn als hiermee een oplimalisatie 
van gegeven capaciteiten bereikt kan wor
den. 
Wat betreft het onderwijs moet worden toe
gezien op ten minste kwaliteilshandhaving. 
Het onderwijs in de nieuwe twee fasenpro
gramma' s moet worden geevalueerd en 
waar nodig warden bijgesleld . Er moet flexi
bilileil zijn naar vorm en inhoud van de on
derwijsprogramma' s. Daarbij moet gewaakt 
worden voor het behoud van het weten
schappelijk karakter van het onderwijs. Voor 
het avondonderwijs geldl dit niel anders dan 
voor het dagonderwi js. 
De PvdE blijft zich slerk maken voor verbete
ring van het onderzoeksklimaat aan de facu 1-
teil. Er moeten regelmalig colloquia, gaslcol
leges, congressen, etc, georganiseerd wor
den. Er moet een nauwere samenwerking ko
men lussen de faculteit en de Stichting voor 
Economisch Onderzoek. Er moet een aktief 
beleid gevoerd worden ten aonzien van de 
verwerving van onderzoeksgelden, zowel 
van binnen als van buiten de universiteil. 

De aanpak van het het probleem van de 
' beneden-de-norm-auteurs' dient te worden 
voortgezet, zij het met aondochl v~~r de om
standigheden van de belrokken individuen. 
De aanpak moel een posilieve zijn, gericht op 
stimulering van de onderzoeksoulpul. Men 
moel de gelegenheid krijgen om lot voldoen
de onderzoeksproduklie te kunnen komen. 
Knelpunlen hierbij moelen worden op
gespoord en opgelosl. Ook studenlen moe
ten (meer) worden belrokken in hel onder
zoek; waar mogelijk zouden afstudeerpro
jecten van studenlen kunnen worden onder
gebrachl in de lopende onderzoekprojecten 
van de vakgroepen . 
De PvdE vindt ook dat de lotaal beschikbare 
formalie over de vakgroepen niel aileen op 
basis van gegeven onderwijs, maar ook op 
basis von onderzoeksproduklie moel worden 
verdeeld . 

De PvdE is voor bevordering van efficienlie in 
hel besluurs- en beheerswerk in de faculteil 
waar mogelijk. Beslissingen moelen op een 
zo laag mogelijk bestuurlijk niveau plaalsvin
den. De vakgroepen zijn primair veranlwoor
deliik voor het onderwijs en onderzoek. 
In her licht van de bezuinigingsoperalie die 
thans plaotsvindt, zal een zeer zorgvuldig 
personeelsbeleid moelen worden gevoerd . 
Tenslotte zal de PvdE-fraclie regelmalig be
raadslagen met de achlerban bij belangrijke 
of conlroversiele kweslies. 

Ekonomische Fakulteits Belangen 
Onderwijs 
1. Bijzondere aandachl voor handhaving 

van de kwalileit van hel onderwijs onder 
de TweeFasenSlruktuur; zulks levens in 
het licht van de voorgenomen personeels
inkrimping. Handhaving van het huidige 
onderwijssysteem van hoorcolleges en 
werkgroepen. Wijziging van de maxima
Ie groepsgrootte kan bij omvangrijke be
zuinigingen onvermijdeliik zijn. Bij terug
gang van het aanlalleerstoelen toch len
minste handhaving van hel beslaande 
vakkenaanbod. Daarbij dienen de ver
plichte vakken in ieder geval 'in eigen 
huis' te worden verzorgd. In zo'n situatie 
zal een hoogleraar meer don een yak tot 
verantwoordelijkheid hebben. Voor keu
ze-vakken is samenwerking met andere 
faculleiten binnen de UvA, dan wei met 
andere instellingen, b.v. de VU niet uit
gesloten. Criterium doorbij kan de studen
tenloeloop vormen . 

2. Uilvoering c. q . verbelering van onder
wijsevalualie en procedures van overleg 
mel studenten voor elk yak in elk blok, 
leneinde lering te trekken uil de verkre
gen ervaringen. 

3. De bevordering van de mogelijkheden 101 

experimenteel onderwijs ook in de Iwee
fasen slrukluur. 

4. Handhaving von de omvang en de kwoli
teit van het avondonderwijs. Wiskunde-
bijscholing kontinueren. • 

5. Ontplooien von verdergaande aktivitei
len op het gebied van Post Academisch 
Onderwijs. 

6. Betere interne kommunikatie tussen vak-
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groepen bij de uilwerking van her onder
wijsprogramma. Streven naar een nau
were samenwerking mel andere onder
wijsinslellingen op het vakgebied van on
ze fakulteit. 

7. Bij de docentbenoemingen dienen - naast 
vakkennis en onderzoekbekwaamheid -
ook onderwijsbekwaamheid en onder
wijsmotivatie een belangrijke rol te spe
len. 

8. Bevordering van het tot stand komen van 
een Iweede fase opleiding voor onder
zoeker, accoulanl en leraar volgens de 
WeI TweeFasenSlrukluur. Geen verschui
ving naar post-academisch onderwijs. 

Onderzoek 
1. De gevolgen van de personeelsinkrim

ping alsmede van de invoering van de 
TweeFasenStruktuur mogen niel worden 
afgewenteld op de onderzoekslijd. 

2. Bij her oanvragen van projekten onder 
Voorwaordel ijke Onderzoeks Financie
ring moet rekening worden gehouden 
met de daarvoor beschikbare onder
zoeksruimte en daarbinnen dienl op de 
kwaliteit te worden beoordeeld . 

3. Vakgroepen beslissen aan de hand von 
hun onderzoeksprogramma over een re
delijke verdeling van de voor onderzoek 
beschikbare tijd, mel inachlneming van 
een individueel minimum. Ook voor dok
toraalstudenlen moet deelname aan on
derzoeksaktivileilen in de sludie worden 
ingepasl. 

4. Verbetering van de uilwisseling van infor
motie over op nang zijnde onderzoekpro-

jeklen ter slimulering van voortgang en 
kwalileil van het onderzoek door hel be
vorderen van colloquia en seminars, ook 
gericht naar buiten de fakulleil. 

5. Het slimuleren van promotie-onderzoek 
door welenschappeliik medewerkers. 

6. Grotere samenwerking lussen de Slich
ti ng voor Econom isch Onderzoek en de fa
kulteit, zowel I.a.v. de opleiding 101 hel 
doen von onderzoek. 

7. Gericht streven naar parlicipatie door de 
fakulteit en de door haar gelieerde onder
zoeksinstituten in regionale, nationale en 
inlernalionale onderzoekprogrammo's, 
0.0 . door deelname oan bestoande en 
nieuw op Ie richlen werkgemeenschap
pen. 

Bestuur en beheer 
1. Bestuurstaken dienen verdeeld Ie worden 

over aile leden van de fakullaire gemeen
schap. De benoeming van leden van kom
missies e.d. geschiedt mel inachtneming 
van specifieke bekwaamheden. 

2. De fakulteitsraadsleden van de geleding 
'wetenschappelijk corps' dienen zoveel 
mogelijk uil verschillende vakgroepen af
komstig te zijn. 

3. De regel dat raadsleden zonder lost of 
ruggespraak handelen, dient in ere ge
houden te worden . 

4. Personeelsbenoemingen geheel los van 
polilieke overwegingen. 

5. Meer delegalie van besluilvorming aan 
dagel ijks besluur van de fakulleil en vaste 
kommissies. 

6. Kritische bewaking van een juiste verde
ling van de fakultaire kredieten. 



Anya Kooiiman 
4 jaar draait Anya Kooijman 01 mee in de fa
culteitsraad: 'De mensen kennen me hier, 
soms heb ik weleens het idee een TAS
plakkaat op mijn voorhoofd te dragen.' Ook 
dit jaar stelt ze zich verkiesbaar om op te ko
men voor de belangen vetrrhet-+eehnisch en 
Administratief personeel. Niet omdat ze van 
mening is dot zij de enige is die het voor altijd 
moet doen: 'Het zijn nu moeilijke tijden. Ik 
ben op het moment het meest ingewerkt 
waardoor het eigenlijk een beetje vervelend 
is me nu terug te trekken.' Ze vertegenwoor
digt ca. 33 mensen die hier 01 het, niet altijd 
op waarde geschatte, secretariaat, biblio
theek en beheer-werk doen. 
Het is moeilijk iemond te vinden uitdeze ge
ledingen om het 'raadwerk' te doen: 'Het is 
best nog veel werk en vergeet niet dot mijn 
achterban voor het grootste gedeelte bestaat 
uit vrouwen. Ze werken vaak parttime met 
daarnaast in het priveleven dubbele taken. Ik 
kan moeilijk van hun verwachten, zeker als 
ze een gezin hebben, dot ze zondagmiddag 
de rOad goon zitten voorbereiden'. Daarbij 
benadrukt ze verscheidene malen in het 
gesprek dot het voor TASsers niet altijd ge
makkelijk wordt gemaakt om mee te bestu
reno Vanuit de vakgroepen blijkt niet altijd 
een 100% medewerking gegeven te worden: 
'Je merkt gewoon dot mensen teruggaan 
naar oude waarden nu de tijd wat tegenzit! 
Ik dacht dot het in de vakgroepen langzamer
hand normaal gevonden wordt dot ook wij 
tijd krijgen voor raden en commissies, maar 
we zijn er nog helemaal niet!' Ais kontaktper
soon van de TAS probeert Anya te horen wat 
er zoal speelt. De laatste tijd krijgt ze tele
foontjes waar dezelfde klacht doorklinkt: de 
onzekerheid en het ongenoegen bij de be
zuinigingen wordt uitgevochten in de secre
tariaten, over de hoofden van de TASsers 
heen. Het roept bij haar associaties op met de 
drie K's -kerk, kinderen en keuken-, voor de 
TAS konkreet de typemachine. 

lAS 
In het zicht van de raadsverkiezingen voigt 
hier zoals gebruikelijk een korte verantwoor
ding van het TAS-beleid in de afgelopen peri
ode en een overzicht van het programma 
voor het komende jaar. 

Naar aanleiding van het Randvoorwaarden
rapport (febr. '82), waarin 0.0. staat dat elke. 
(sub-inter- )faculteit in 1986 binnen de univer
siteit zo'n 18% op hoar formatieplaatsen 
dient te bezuinigen en er dientengevolge 
ook gestreefd zal worden naar een inkrim
ping van TAS-personeelslast, heeft de facul
teit in mei '82 het Middellange Termijnplan 
82-86 vastgesteld. 
Door de vacature-beheersende maatregelen 
01 direct toe te passen en door het natuurlijk 
verloop van het personeel, is het gelukt om er 
bijna zonder 'kleerscheuren' door te komen. 
Concreet betekent d it voor het TAS-personeel 
in de vakgroepen, dus de medewerkers(sters) 
op de secretariaten, dot er een geta Isverhou
ding is ingevoerd tussen TAS en het w.p. (1 
staat tot ca. 11). In de toekomst, bij verdere 
reorganisaties, zal daar rekening mee wor
den gehouden. 
Bij het bibliotheekpersoneel is b~sloteh dot 
voortaan geen rechten ontleend kunnen wor
den' aan de historisch gegroeide toedeling. 

Doorgewinterd in de WUB-struktuur blijft ze 
gelukkig met het democratische systeem op 
de universiteit: 'Het is en blijft goed, maar ja, 
democratie moet ook in de hoofden van de 
mensen zitten. In de praktijk komt het niet 01-
tijd tot uiting in de verhouding TAS - Weten
schappelijk personeel. Vooral voor mensen 
die uit het bedrijfsleven komen is een derge
lijke houding wat moeilijk.' 
Het aktief kontakt leggen en houden met 
hoar achterban tekent de manier waaro~ 
Anya hoar vertegenwoordiging opvat. De 
TAS-fractie in de faculteitsraad is €len zetel 
tussen zeven docenten en zes studenten. Een 
wat scheve verhouding volgens hoar, maar 
zoals direkt opvalt: een in bepaalde kwesties 
soms interessante 'wipplaats'. Ze staat daar
door op het standpunt dot ze ook goed kon
takt moet houden met de studentenfractie's 
in de road. In het verleden is dit altijd heel 
goed gegaan en ze he eft optimistische ver
wachtingen over blijvend overleg. 

Hoar boon op de faculteit bevalt hoar goed. 
Zonder er verder op in te goon vertelt ze ons 
dot het werk op een faculteit, in tegenstelling. 
tot bijvoorbeeld een boon op het maagden
huis, klE;lurrijk is: 'de rare typen op zo'n insti-

Het aantal van 3 plaatsen blijft evenwel be
houden. 
Het aantal formatieplaatsen binnen het fa
culteitsbureau bleef ongeveer ongewijzigd, 
hetzelfde geldt voor de TAS van de SEO en de 
sector bouweconomie (0,5). De toedeling 
echter van de faculteit aan de beheersraad 
werd met 1 plaats gereduceerd. 
De toewijzing aan het NEHA (3,5) moest de 
faculteit, in 1986 stop zetten. Er wordt nu 
naarstig gezocht naar een redel i jke opl ossing 
voor gedupeerden. 

De TAS-fractie stemde voor de oprichting van 
de Commissie Vrouwenzaken. Bij vrouwen, 
werkzaam en/of studerend binnen de facul
teit, bestond er behoeft aan een dergelijke 
officiele commissie, die gevraagd en or,ge
vraagd, advies goat geven over aile zaken 
die voor vrouwen van belong (kunnen) zijn. 
Een van hoar doelstelling is er voor te zorgen 
dot ook vrouwen lid zijn van facultaire com
missies. In dit kader past ook het aanvragen 
van de leerstoel emancipatievraagstukken. 
De road heeft zich on longs uitgesproken voor 
het veilig stellen in de toekomst van deze 
leerstoel. 
De TAS-fractie meent dot de achterban meer 
betrokken is door het regelmatig bijeenko
men van het TAS-everleg. Lunches werden 
voor het gehele TAS-personeel georgani
seerd en er werden voordrachten gehouden 

tuut maken het wei geinig'. Ze heeft een wat 
ongewone gesplitste werkkring omdat ze bij 
twee leerstoelgroepen zit, Bouweconomie 
en Verkeers- en Vervoereconomie. Bij Bou
weconomie is ze 00. ook voor commissie
werk waarin kontakt met instanties buiten de 
faculteit wordt onderhouden. 

10 hoar eigen werk en ambitie komeAwe-0Fl 
een 'hot item' onder hetTAS- personeel: wei
nig carriereperspectieven; ook 01 heeft het 
werk een andere inhoud gekregen of rijken 
de capaciteiten verder, de funktiebeschrij
ving ligt vast en daaraan gekoppeld de funk
tiewaardering. Een moeilijk probleem waar 
op Universiteitsnivo door de TAS aan gewerkt 
wordt. 
Een onderwerp dot iedereen bezighoudt op 
raadsnivo is natuurlijk het lange termijnplan 
voor onze faculteit (zie artikel biz. red.). De 
eerste verkenning, zoals het rapport Verburg 
over de ingrijpende organisatie gezien moet 
worden, heeft hoar instemming: 'Het kan 01-
lemaal nog niet heel duidelijkzijn maar het is 
de eerste keer dot 'het waterhoofd' wordt 
aangepakt met het idee de juiste persoon op 
de juiste plaats te krijgen. 'Wei benadrukt ze, 
dot dit soort reorganisaties met 01 de bijbeho
rende menselijke problemen solidair opge
lost moeten worden. Solidariteit die, door 
angst, soms zo moeilijk op te brengen is. 
Deze woorden brengen on bij de (vakbond) 
ABVA/VAWO waar Anya aktief lid van is. Op 
universiteitsnivo runt ze samen met drie an
dere vrouwen en leden van ABVA een rechts
winkel (1 uur per week) waar problemen in 
het werk op het terrein van rechtspositie wor
den besproken. Ook hier werkt de crisisachti
ge sfeer van deze tijd door. 'Het wordt minder 
bezocht. We hebben het gevoel dot men wat 
banger, wat voorzichtiger wordt.' 
Toch geen doemdenken. Het voordeel van 
deze tijd is ook dot men eerder geneigd is om 
de tafel te goon zitten, bereid is compromis
sen te sluiten. 'Laten we de stemming erin 
houden', besluit Anya Kooijman het gesprek. 

JJ. JJS. 

Voor het komende jaar vindt de TAS-fractie 
het volgende van belong: 

De TAS moet zich aktief goon bezig hou
den met de reorganisatieplannen. (Zie 
Kroondocentenplan, een eerste verken
ning). Er dient ingespeeld te worden op tal 
van zaken, zoals landelijke taakverde
ling, 2fasenstructuur, invoering nieuwe 
rangenstelsel w.p., de voorwaardelijke 
financiering e.d. die een diepgaande 
herstructurering op lange termijn noodza
kelijk maken, en ook voor het TAS
personeel gevolgen kan hebben. 

In het verband hiermee beoogt de TAS
fractie het voeren van een goed perso
neelsbeleid. Wij zijn uiteraard tegen ged
wongen ontslag van TAS-personeelsle
den. 

Wij zijn tegen plannen tot reorganisatie 
van de bibliotheken en secretariaten. 

Wij zijn voor samenwerking met de 
docenten- en studentenfracties. 

Wij zijn voor solidariteit van de TAS
geleding onderling. 

Wij wi lien regelmatig over leg met de ach
terban. 

Anya H.M. Kooijman 
S. E. Langenberg (niet verkiesbaar) 
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J.G.Lambooy 
'De PvdE bestaat al heel lang. Met onder andere Halberstadt en Klant 
ben ik een van de oprichters. In die tijd was de onderzoeksinspanning 
aan deze faculteit niet zo groot. Wij dachten dat er dan in ieder geval 
een groepering van docenten moest zijn die zich erg inspant de onder
zoeksproduktie te vergroten. De is de afgelopen jaren aardig gelukt, 
mede door inbreng van de PvdE.' Aan hel woord de heer Lambooy, lijsl
Irekker van de PvdE bij de komende raadsverkiezingen', 

Wot is het verschil tussen de PvdE en de EFB? 
'Een misschien inmiddels wat verouderd verschil is dat wij hel onder
zoek slerker benadrukken dan zij . Die legenslelling is minder grool dan' 
vijf jaar geleden. Zo langzamerhand heefl hel onderzoek bij de EFB ook 
meer aandachl gekregen.' 

Wot is de rol von de ochterban bij de PvdE? 
'Ook op dil punt beslond en bestaat een belangrijk verschil mel de an
dere partij , Dal is een kweslie van democratische structuur. Wij hebben 
een sterkere relatie mel de achterban.' 

AI joren heeft de PvdE dezelfde progrommopunten. Heeft het roods
werk wei invloed? 
'Jazeker! Het verschil met de EFB is in de loop der tijd minder geworden , 
Oat komt omdat deze partij de doelstellingen van de PvdE heeft overge
nomen . Maar ook programmapunten worden doorgevoerd. Het onder
zoek heeft nu gelijkwaardige slalus verkregen, mede onder invloed 
van de PvdE,' 

Hoe kijkt de PvdE oon tegen het rapport von de commissie-Verburg? 
'(Lambooy is een van de commissieleden) Oil rapporl word I door de 
PvdE vooral gezien als eersle schels die nag door allerlei gesprekken in 
vakgroepen en raadpleging van de achlerban moet worden ingevu.ld, 
Het rapport is misschien iets te braaf in die zin dat externe normen vol
gens de PvdE te gemakkelijk zijn geaccepteerd .' 

De PvdE stelt dat het beleid m.b .t. de beneden-norm auteurs moet 
worden voortgezet . Wat houdt dit concreet in? 
'Hier zie je weer het verschil met EFB ten aanzien van onderzoek en out
put. Gelijkwaardigheid van onderwijs en onderzoek beple iten heeft 
ook z'n consequenties, De mensen die niet aan onderzoeksnormen, 
moet je even zwaar bekritiseren als mensen die niet aan onderwijsnor
men voldoen . Het opnemen in een stimulerende omgeving is een 
oplossing, Maar ook het aanstellen van deze mensen met aileen onder
wijs als taak is ook een mogeli jkheid. De faculteitsraad heeft dit voorstel 
echter verworpen. ' 

Wat te den ken von de koppeling herstructureren-beneden norm ou
teurs? 
'Hier moet een onderscheid worden gemaakt tussen personen en vak
ken , Het yak kan zo belangrijk zijn in de economische opleiding dat je 
het moet handhaven ook al voldoet een persoon daar niet.' 

Kan U in een zin aangeven waarom men op de PvdE moet stemmen en 
niet op de EFB? 
'De economische faculteit wordt steeds meer beoordeeld op onder
zoeksprestaties. Onze groepering legt sterk de nadruk op deze faktor en 
vindt dat het nog sterker mag gebeuren. Dit mag tol scherpere criteria 
leiden dan de andere groepering wil. Daarom is de PvdE beter voor de 
toekomsl van de faculleit.' 

HvdH 
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H.Jager 
Lijsttrekker van de EFB is de heer Jager. Pas nieuw op onze faculteit en 
meleen doorgesloten noar de lop. Oat hij vbor de EFB kandidaal is en 
niet voor de 'concurrent' heeft als voornaamste oorzaak dat deze partij 
hem gevraagd heeft. Zelf kon hij zich oak heel goed voorstellen dat hij, 
gelet op de relatief geringe programmatische verschillen, op de lijst 
van de PvdE zou staan. Bij het gesprek was ook de heer Klijn, ervaren 
EFB-er, nu nummerdrie op de lijsl, aanwezig. Dit vanwegede belrekke
lijke onbekendheid van Jager met de faculteit en de parlij. 

Wat is het verschil tussen de EFB en de PvdE? 
'Programmatisch zijn er geen fundamentele verschillen. Wei is het zo 
dat de PvdE een echte parlijstructuur heeft met los darvan een raads
fractie. De EFB bestaat aileen uit een raadsfractie. Oil komI omdal EFB
ers van oudsher mensen zijn die liever op personen stemmen don op 
een partij.' 

Vondoar het punt von de EFB dot roodsleden zonder lost of rug-
gesprook moeten kunnen hondelen? _ 
'Inderdaad. In al die jaren heeft de EFB-fractie geloof ik een keer hoar 
achterban formeel geraadpleegd. Dot was recentelijk en betrof het 
punl van de voorwaardelijke financiering.' 

AI joren heeft de EFB dezelfde progrommopunten. Heeft het roods
werk wei invloed? 
'De programma's worden elk jaar kr i tisch bekeken en oangepost aon de 
actualiteit, Men moet echter niet de invloed hiervonoverschotten. 
Beslissingen in de road worden weliswaar genomen met het program
ma in hel achterhoofd, maar veranderingen oonbrengen gaol lang
zoom .' 

Hoe kijkt de EFB oon tegen het ropport von de commissie-Verburg? 
'Oil slructuurrapporl moel worden gezien ols een eerste aonzel tot dis
cussie, Hel moel mogelijk zijn om nog met andere afwijkende voorstel
len te komen. Oat in ons programma niels over dil rapport slaal komI 
omdal hel rapport nog niel was verschenen bij hel opstellen van hel 
programma, Bovendien moet een raadsfraklie in zaken alsdeze niet bij 
voorbaal haar slandpunl bepolen, maar pasdiskussie in de fakulteil.' 

In het EFB-programma wordt geen oondocht be steed oan de beneden
norm auteurs. Hoe denkt de EFB hierover? 
'Wij nemen een voorzichtig slondpunl in, Op dit punt denkt de EFB genu
anceerder dan de PvdE, Wij zijn hel wei eens mel het feil, dOl hel w.p, 
mede op onderzoekspreslaties wordl beoordeeld, maar niet mel de wij
ze waarop het besluur deze zaak heefl aangepakt, We moeten er mee 
ophouden deze mensen te stigmaliseren. Het opnemen van deze men
sen in een stimulerende onderzoeksomgeving kan een oplossing zijn 
en in principe ook laakdifferentiatie binnen het w ,p.' 

Wot te den ken van de koppeling herstructureren -beneden norm au
teurs? 
'Nee, dan speel je hel weer op de man, Je drijft ze dan weer in de hoek. 
Je moet de vakken van de mensen scheiden, Hel zijn Iwee los van el
kaar slaande problemen ,' 

Kan U in een zin aangeven waarom men op de EFB moet stemmen en 
niet op de PvdE? 
'Het verschil tussen de parlijen is gering, Maar dal is niel onze leuze 
hoor! De EFB 1001 de polilieke aspeclen buiten de rood . We redeneren 
niet vonuil een bepaald dogma. Elk probleem wordl afzonderlijk beke
ken.' 

HvdH 
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rie von sociale zaken v~~r vier jaar ter be
schikking gestelde kroondocentenplaats aan 
onze fakulteit wordt ondergebracht. Het kan 
echter niet bij dergelijke tijdelijke maatrege
len blijven. De FR moet nu al uitspreken dat 
ook in de toekomst geld en ruimte (inklusief 
een kroondocentenplaats) voor vrouwenstu
dies beschikbaar blijven. 

-o-naerzoek 
Vooral onder druk van de invoering van de 
voorwaardelijke financiering zijn er het af
gelopen jaar op de fakulteit eindelijk eens 
een aantal goede diskussies over het onder
zoek gevoerd. Onderzoek wordt nu niet meer 
per definitie beschouwd als iets wat aileen de 
individuele onderzoeker aangaal. Er zijn on
derzoeksprogramma's en -projekten op
gesteld, waarin zowel het onderwerp als het 
tijdsbeslag van de betrokken medewerkers is 
vastgelegd. Deze onderzoeksprogramme

'ring maakt het stellen van 'prioriteiten en 
het bewaken van de onderzoeksvoortgang 
mogelijk. 
De AGE is van mening dat de FR op dit punt 
duidelijke keuzes moet maken en niet moet 
toegeven aan de bij de w.p.-frakties 
bestaande neiging om de kool en de geit te 
sparen. Vak- en leerstoelgroepen die weige
ren aan onderzoeksprogramma te doen 
en/of weinig onderzoeksprestaties afleveren 
dienen daarop te worden aangesproken. Ge
beurt dit niet, dan zijn de op de lange termijn 
de wei goed funktionerende vakgroepen de 
klos. 
Een ander 'onderzoekspunt' dat het afgelo
pen jaar nogal wat stof heeft doen opwaaien 
is het beleid I.a. V. de zogenaamde beneden 
norm auteurs. 
Vorig jaar hebben de medewerkers dje de af-

In eke V. Wierst en Ernst Noormon 2 en 1. 

gelope,; vier jaar minder dan 0,7 publikaties 
per jaar hebben afgeleverd een brief ontvan
gen. In die brief stond dat ze vier jaar de tijd 
hadden om hun slechte onderzoeksprestaties 
te verbeteren. Gebeurt dit niet, dan worden 
ze voor ontslag voorgedragen. De Aktie
Groep heeft dit beleid altijd gesteund. En te
recht natuurlijk; goedbetaalde medewerkers 
moeten wei iets presteren in hun (onder
zoeks)tijd. Dit neemt niet weg dat er een aan
tal problemen aan dit beleid zitten. Zo zal er 
een goede regeling voor 'uitzonderingsge
vallen' gemaakt moeten worden en moet 
voorkomen worden dat medewerkers zich 
eenzijdig op onderzoek gaan orienteren, 
waardoor de onderwijsbegeleiding in ge
vaar kan komen. 

Een laatste onderwerp waar de AGE zich het 
komende jaar regelmatig mee bezig zal hou
den zijn de voortdurende bezuinigingen. De 
diskussie hierover zal zich vooral toespitsen 
op het onlangs verschenen struktuurrapport, 
waarover elders in dit nummer meer valt te 
lezen. In dit rapport wordt voorgesteld een 
aantal vakgroepen en leerstoelen op te hef
fen. De diskussie hierover moet, ook binnen 
de AGE, nog op gang komen. Op dit moment 
gaat het er vooral om de studenteninbreng in 
de diskussie te garanderen. Voorkomen moet 
worden dat beslissingen over de bezuinigin
gen aileen aan de vakgroepen overgelaten 
worden. Daarvoor staan te veel essentiele 
onderwijsbelangen op het spel. 

w.g. AktieGroep Ekonomen 
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Ernst Noorman 
Ernst Noorman en Ineke van Wierst, de nummers €len en twee op de 
AGE-lijst, zitten beide in de kandidaatsfase. 
Ernst is tweede jaars en heeft 01 in een zeer vroeg stadium bewust voor
de economiestudie gekozen. Met name de sociaal economische kant 
boeit hem. Hij ziet dit als een breed georienteerde studie waarmee je 
vele facetten van de maatschappij om je heen kunt leren begrijpen. 
Ontwikkelingseconomie heeft zijn speciale interesse. 

Ineke heeft v~~r hoar studie naast de avond-VWO een paar jaar ge
werkt als secretaresse. 'Dot yond ik dus heel verve lend. Ik wilde ge
woon meer van dingen weten en liefst zo algemeen mogelijk. Je komt 
in het bedrijfsleven ook helemaal geen vrouwen tegen. Dot yond ik zo 
roar. Zeker omdat je wei vrouwen tegen komt die het wei kunnen, maar 
niet de kans hebben gekregen of zich zelf nooit de kans hebben gege
yen. Ik kan het wei en ik heb de kans. Dus dan go je het doen'. Eenmaal 
economiestudente is hoar interesse overigens van de bedrijfseconomie 
verschoven naar de algemene economie. En ook hoar boeit met name 
de ontwikkelingseconomie. 

Beiden willen, no een jaar van andere activiteiten, die allemaal te ma
ken hebben met hun betrokkenheid bij de inhoud van de studie (intro
ductiecommissie, onderwijsdag) zich nu goon storten op het raadswerk. 
'Dot meedraaien in zo' n road is nietaltijd even leuk, maar het is belang
rijk dot het gedaan wordt. Het raden en commissiewerk is maar een on
derdeel van de AktieGroep . Hiernaast heb je nog verschillende activ i
teiten . De AktieGroep is gewoon de enige groepering van studenten 
die werkelijk wat doet op deze faculteit'. 

En de OBAS? 'Als je naar de praktijk kijkt zie je dot de OBAS in principe 
vertegenwoordigd is in aile commissies. Maar daar hebben ze weinig 
tijd voor en dus komen ze nauwelijks. De meeste mensen bij de AGE 
kennen daarentegen grote betrokkenheid bij de verschillende commis
sies. Zij zijn dan ook goed ge'informeerd en bepalen een standpunl. Bij 
stemmingen ~ie je dan dot de OBAS aileen maar meestemt'. 

Waarmee dan meteen de organisatiestructuur van de AGE aan de orde 
komI. Hoe peil je de meningen van de studenten? Hoe kom je achter 
wat leeft binnen de faculteit? 'Dot is heel moeilijk. Het afgelopen jaar 
zijn er helaas weinig studenten bij betrokken geraakt. Wij zijn dan ook 
wei van plan dit jaar meer jongere jaars er bij te betrekken, ze ook meer 
te informeren . Ais AktieGroep ben je 01 met vrij veel mensen. Door de 
activiteiten die we organiseren kom je weer in contact met anderen. Zo 
blijf je toch redelijk op de hoogte van wat er leeft. We vinden wei dot 
mensen die echt ge'interesseerd zijn in het onderwijs ook dU idelijk de 
mogelijkheid geboden moet worden hun mening te uiten. Dit proberen 
we door meer mensen via uitnodigingen te betrekken bij vergaderin
gen, symposia en andere activiteiten . En ze kunnen ook altijd naar Rick 
toe stappen'. (Rick Ie Roy is studentlid van het Dagelijks Bestuur van de 
faculteil. In de vorige Rostra stond een interview met hem. red . ). 

Ten slotte : Denken Ernst en Ineke door een jaar in de Road te goon zitten 
iets te kunnen veranderen? 'Op onderwijsnivo hier op de faculteit den
ken we wei enige invloed te kunnen hebben. Ais je goede argumenten 
hebt, dan zullen de vakgroepen door ook oor voor hebben . Want uitein
delijk is het onderwijs er voor de stutlenten. Ais wij van te voren wisten 
dot wij toch niets kunnen veranderen zouden we niet in de Road goon 
zitten' . 

JJ, JJS 
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Loan Son 
Loan Son staat nummer een op de faculteitslijst van de OBAS, de studen
tengroepering waarvoor ze de afgelopen maanden 01 meedraaide in 
de faculteitsraad. 
Een persoonlijke introductie: 'Ik ben twintig jaar, joods, in Finland ge
boren en kind van gescheiden ouders.' Op het moment in de kandi 
daatsfase van hoar studie . Alhoewel ze op school 01 het idee had eco· 
nomie te goon studeren, wilde ze niet direkt van de schoolbanken naar 
de collegezalen overstappen; liever eerst een jaar rondkijken wat de 
wereld zoalte bieden heeft : 'Ik vind het essentieel dot je de tijd neemt 
om no te denken . Het is belangrijk dot je een goede keuze maakt die 
tens lotte bepalend is voor wat je de volgende veertig jaar goat doen'. 
Ze voelt zich aangesproken de belangen van studenten - goed onder
wijs - te behartigen : 'Hoe kun je verwachten dot iemand van het weten
schappelijk of administratief personeel kan beoordelen of het onder
wijs hier op de faculteit goed is? Wij zijn de enigen die dot onderwijs 
krijgen' . Betreurenswaardig noemt ze net, dot steeds minder studenten 
zich, zoals zij, betrokk~n voelen . De tijden zijn anders geweest: 'Ik 
merk, en echt ik vind dot verschrikkelijk moeilijk te accepteren, dot zo 
weinig mensen op het ogenblik interesse hebben. Kijk naar '68, en dot 
is iets dot ik wei hier wil zeggen, naar de hoogtijdagen van bijvoor
beeld de ASVA. Ik woon samen met Boudewijn Buch, die jullie waar
schijnlijk wei kennen, en die was erbij in '68. Toen lag hetMaagdenhuis 
plat, de universiteit ging gewoon dicht want er was een docent die een 
punt te weinig had gegeven. Moet je nou kijken, de hele lOok wordt op
geheven, 44 vestigingen van verschillende studierichtingen verdwij
nen en wat is er : een lullige betoging (22 - 2 -1983) uitgegaan van die
zelfde ASVA, waarbij maar veertig mensen kwamen! 
'De OBAS heeft nooit gepretendeerd de universiteit volledig te veran
deren . Ons ledenbestand is vrij consistent, nu niet minder dan in onze 
topjaren. Wij komen met realistische voorstellen . We willen erbij zijn, 
zorgen dot de lOken die besloten worden niet de verkeerde dingen zijn 
voor de studenten. Dot zit achter onze slogan : Wij zijn de weg naar de 
toekomst.' 
Overeenstemming met de AGE krijgen op deze punten is daarom heel 
belangrijk. 'Als Rick Ie Roy van mening is, (zoals hij te kennen gaf in de 
vorige Rostra), dot AGE en OBAS niet meer zo verschillen op onze facul
teit, dan komt dot omdat de AGE meer noar ons is gekomen. Zi j zijn de
genen d ie zi ch hebben gematigd, wij zijn nog hetzelfde.' Overigens 
deelt Loan Rick's mening niet, de samenwerking is volgens hoar nog 
niet ideoal: 'We hebben overleg maar nog geen gelOmelijke taktiek, 
het gebeurt nog niet allemaal open en dot zou juist goed zijn. Per slot 
van rekening vertegenwoordigen AGE en OBAS samen aile studenten 
hier!' 
Er zijn dus principiele verschillen tussen OBAS en ASVA/AGE. Met een 
zekere gedrevenheid legt Loan ons uit hoe zij die ziet: 'Proatgroepen, 
prootgroepen en prootgroepen in de Universiteitsraad, waar notabene 
de lOok bestuurd moet worden , de zaak saboteren door moties te ne
men tegen Ameriko , hoe hool je het in je hoofd! Ik heb daar op zich 
niets op tegen, maar don richt je maar een Anti-Amerika komitee op en 
dot kan best een afsplitsing zijn van een studentengroepering. Wij goon 
n iet in de faculteitsraad zitten met verhalen over wat er verkeerd goat in 
Zuid-Afrika, dot kon niet, daar moet je besturen' . 
Besturen, de juiste procedures kiezen voor de belangenbehartiging von 
de studenten, erbij zijn als er belangrijke dingen gaande zijn, Loan wil 
weI. Om dot te verwezenlijken is het belangrijk dot iedereen goat stem
men en ze benadrukt nogmaals: 'Je bepaalt je eigen toekomst met je 
eigen opleiding en als je een slechte opleiding krijgt kun je net zo goed 
die vijf jaar thuis blijven, vind ik.' 

JJ. JJS 



Studiefinanciering 
Het nut van financiele rekenkunde 
Uiteindelijk is er een conceptschema voor een nieuw studiefinancieringsstel
sel. Sinds het begin van de massale toeloop naar de universiteiten is er ge
modderd met het studenteninkomen. Een grote afhankelijkheid van ouders 
met aile prettige en nare gevolgen van dien moet voorgoed tot het verleden 
behoren. Het huidige 'systeem' is niet perfect, zijn opvalger zal het nog min
der zijn, maar er zitten goede kanten aan . Daarenboven is dit nog slechts een 
concept waaroan nog het een en onder kan veranderen. 

Het concept zoals het op het moment op tafel 
ligt ziet er als voigt uit. AI naar gelang de stu
diebelasting en inkomen heeft men recht op 
een bed rag voor levensonderhoudsbudget 
weer afhankelijk gesteld van de leeftijd van 
de student. De opleidingen worden gesplitst 
in opleidingen met volledige, halve en gerin
ge sludiebelasting. In principe brengt elke 
studie aan een universiteit een volledige stu
diebelasting met zich mee, wat recht geeft op 
een heel pakket. Aileen wanneer de student 
zelf al verdient en dit gedurende zijn studie 
ook zal volhouden wordt slechts de he 1ft van 
het levensonderhoudbudget uitbetaald, of 
helemaal niels als je meer dan het voor jouw 
leeftijd geldende minimumloon verdient. 
Hierop bestaan weer allerlei uitzonderingen 
maar die zijn voor de meeste studenten niet 
relevant. 
De bedragen van het levensonderhoudbud
get zijn uitgesplitst naar thuiswonend of uit
wonend en lopen voor thuiswonend van 
f4 .570 voor een 18-jarige tot f 12.800 voor 23 
jaar en ouder. Voor uitwonend is dit van 
f9 .1 00 lot f12.800. Van deze bedragen is80% 
beurs en 20% rentedragende lening. 
Daarnaast zal eventueel een reiskostenbud
get verstrekt worden als je thuiswoont of 
meer dan twee zones of 7 kilometer met de 
trein moet reizen als je uilwonend bent. Ook 
dit bedrag moet worden terugbetaald; voor 
50% als je uitwonend bent en voor 20% als je 
thuiswonend bent. 
Het collegegeld zal verhoogd worden tol 
f4.000 voor het wetenschappelijk onderwijs. 
Dit bedrag, plus f1.250 voor boeken en leer
middelen, wordt geheel als rentedragende 
lening verstrekt met weer de nodige uitzon
dering. 

Deze uitzondering, de schuldlimileringsbij
drage genaamd, wordt gemaakt om de toe
gang tot het wetenschappelijk onderwijs 
voor iedereer. mogelijk te maken en houden . 
De schuldlimiteringsbijdrage (SLB) houdt in 
dat een deel van de rentedragende schuld in 
beurs wordt omgezet. Deze SLB is maximaal 
80% en heeft betrekking op het geheel als 
rentedragende lening verstrekte stud ie
kostenbudget. 
De SLB geldt voor mensen waarvan de ou
ders, in de drie jaar voordat men ging slude
ren, minder verdienden dan 2,5 maal het be
lastbaar minimumloon. Onafhankelijkheid 
van ouders is mooi, maar je moet het niet te 
ver drijven, lijkl de f i losofie hierachter . Aan 
de ene kant wei aan de andere kant n iet. 
De SLB werkt drempelverlagend voor mensen 
van minder kapitaalkrachtige"ouders, maar 
direkt ook drempelverhogend voor mensen 
die wei enigszins kapiL.olkrachtige ouders 
hebben maar daar toch niet geldelijk van 

kunnen profiteren. Het is nu eenmaal moei
lijk om hel iedereen naar zijn zin te maken. 

De financiering . 
Om het nieuwe plan te financieren moet een 
groot aantal bestaande wellen en regelingen 
worden veranderd. Ais dit gebeurd is moet er 
een kader overblijven woorin het nieuwe 
stelsel past ols een budgellOir neutroal plan. 
Dit wordt dus koffiedik kijken . 
Het is zo goed ols onmogelijk om te bepalen 
wat op het moment door de overheid in totaal 
wordt uitgegeven aan studiefinanciering. 
Aongezien het nog moeilijker is om te bepa
len wat men daar loter ooit nog van terug zal 
zien ligt het in de lijn der verwachling dat 
men geen enkel risico willopen. Dit kan een 
verkloring zijn voor het wei zeer hoge bedra- ' 
9 dot straks oan collegegeld zal worden ge
heven. 
Enerzijds legt dit de druk op om niet 01 te licht
zinnig over de keuze von een studie te den
ken . Anderzijds wordt dit bed rag grotendeel 
geleend en moel worden terug~etaald . 

Studentenmonifestotie Amstelveld 23 ' 2 - '83 

Ik ben wei benieuwd in hoeverre men inge ~ 
calculeerd heeft dat, zoals de zaken er nu 
voor staan, een vrij groot percentage mensen 
slechts deeltijdbanen zal hebben. Ais twee 
mensen d ie gesludeerd hebben, beiden in 
deeltijd werken , en dit gedurende lange tijd 
blijven doen, dan kon de staat toch verwach
ten een vrij groot deel van de rentedragende 
schuld nooit terug te zien . Wat in elk geval 
wei is ingecalculeerd, is dat de aparte stu
dente nvoorzieningen zoals studentensporl
faciliteiten en mensa worden afgeschaft, dit 
om de sludent in de gewone maatschappij te 
integreren. Onze bi jzondere status heeft dus 
ook zijn langste dagen gehad. 

Rentedragend . 
Zoals vermeld moet een deel von hel tolale 
budget rentedragend worden geleend. Hier
bij kunnen zeer grote schulden ontstaan 
woorvon de hoogte afhankelijk is van het 
rentepercentage dOl betoold moet worden, 
en voorts van het ouderlijk inkomen (SLB). 
Aangezien in de toelichting stoot dot het met 
de studie beoogde doel werken is, moet dat 
dee I wot de ofgestudeerde op kan brengen 
worden terugbetoald . Om oneigenlijke ef
fecten tegen te goon moet de rente op het le
rug te betalen dee I markt-conform zijn. 
Studeren wordt dus een investerings
vraagstuk waarvoor een gedegen opleiding 
en een inzicht in renteberekeningen onmis
baar zijn . Of zoals Ir. Porsius (direkteur dienst 
studiefinanciering in Groningen) zegt: een 
student moet kiezen tussen studeren of een 
huis kopen. Een vreemde keus waarvan de 
effecten 101 maximaal achllien joar nca afstu-' 
deren voelboor blijven. Bovendien een keus 
die zeer moeilijk te maken zal zijn ols je voor
uitzicht op werk niet gewerldig is. Het blijft 
het een of het onder. Daarbij moet dan wei 
aangetekend worden dat bij een laag inko
men moar een klein deel van de schuld hoeft 
worden terugbetaald . Oil bovendien gedu
rende maximaol zestien (= achllien joar). 
Maar bestedingsruimlevergrotend werkt de 
maatregel nooit. Het profijtbeginsel wordt 
hier in al zijn hevigheid van stal gehaald, ver
pokt in een prachtig popiertje. 

Money, money en toegonkelijkheid 
Met de nieuwe regeling wordt het studeren er 
niet gemakkelijker op. Je moet al erg vroeg 
of gaan wegen wat voor jou de juiste beslis
sing is. Dit begint 01 op de middelbare school. 
Ais je 'i-'IAV6 gaot doen en daarna een hogere 
beraepsoeleidin bldt'e toto Ie schuld lager 

dan als je VWO gaat doen en daarna weten
schappelijk onderwijs. 
Hel stelsel is geheel op de individuele ont
plooiing geent. Dit is een mooi gegeven maar 
aangezien dit tot mazen zoeken leidt wordt 
wei vermeld dat diegene waarmee je een 
economische eenheid vormt betrokken wordt 
bij de bepaling woor je recht op hebt en wat 
je moet terugbelalen. Door de schuld die je 
opbouwt bind je dus ook degene waarmee je 
samenleeft voor minimaal vijftien jaar en 
maximaal achllien jaar aan een maandelijks 
of beta lings bed rag dot, zoals vermeld, af
hankelijk is van wat er in de toekomst ver- ' 
diend wordt. 
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U kunt wei gaan! 
Een teekemst veer deze faculteit? 

Zijn de heren Driehuis, Grift, lambooy, Verburg en Van Wijk de beulen van 
deze facult~it,-..Qf..~Q..elen zij slechts advocaat van de duivel in het steekspel 
van de bezuinigingen? De FSC '82 (facultaire structuur commissiej, in de wan
delgangen 'krimpcommissie' genaamd, kwam onlangs uit met een lang ge
vreesd rapport:'De toekomstige structuur van de Faculteit der Economische 
Wetenschappen'. Rostra beschouwt een slagveld waarop de doden blijven 
leven; het rapport is immers 'een eerste verkenning' . 

Elk jaar stelt de faculteitsraad een Middellan
ge Termijn Plan (MTP) vast waarin onder an
dere vier jaar vooruit wordt gekeken met be
trekking tot de formatieverdeling; de hoe
veelheid en spreiding van het personeel. De 
faculteitsraad (FR) is daarbij gebonden aan 
de randvoorwaarden zoals het College van 
Bestuur die formuleert, terwijl deze de mi
nister op haar weg vindt. 
Binnen deze structuur zag de FR zich in okto
ber genoodzaakt om op korte termijn drast i
sche maatregelen te nemen waarvan de ge
volgen nog niet geheel waren te overz ien. 
Daarom riep zij, in voorbereiding van de 
besluitvorming, een commissie in het leven. 
Dit werd de Facultaire Structuurcommissie 
1982 die moest gaan bedenken welke gevol
gen de formatiekrimp, het verwachte gewij
zigde rangenstelsel van het personeel 
(BUWP: Beleidsnota Universitair Weten
schappelijk Personeel) en de 'taakverdeling 
en concentratie' (NC) voor de structuur van 
de faculte it kan hebben . Dit alles moest kun
nen stroken met de tweefasen-structuur (TFS) 
en de voorwaardelijke onderzoeksfinancie
ring (VOF). 
Met de structuur van de faculteit bedoelt men 
de indeling in vakgroepen en leerstoelen . 
Momenteel telt de faculteit tien vakgroepen, 
die samen een kleine dertig leerstoelen her
bergen. 
De formatiekrimp betekent dat er in 19867,1 
formatieplaats minder zal moeten zijn dan 
momenteel. Dat wil zeggen dat er in '867,1 
full - time banen v~~r wetenschappelijk per
soneel minder zullen zijn. Dergelijke kortin
gen vonden 01 eerder plaats. Veelal viel de 
krimp op te vangen door zogenaamd natuur
lijk verloop: vrijwillig vertrek en pensioene
ring . Laatst trachtte de FR het leeuwendeel 
van de krimp op te vangen via beperking van 
de kandidaatsassistentplaatsen . Terecht werd 
zi j door het College van Bestuur terug geflo
ten. 
De wijziging van het rangenstelsel van het 
wetenschappelijk personeel, zoals de mi
nister die voor ogen heeft, brengt gevolgen 
mee die niet door rekenkundige truukjes en 
' meevallers' zijn te compenseren. De BUWP 
stelt dat er een verhouding van hoogleraren 
ten opzichte van overig wetenschappelijk 
personeel moet zijn van 1 : 6. Bij ongewijzigd 
beleid zou die verhouding in deze faculteit in 
1986 op 1 : 2,5 liggen . Het verschil tussen de
ze getalletjes verbergt in zich de noodzaak tot 
halvering van het aantal kroondocentplaat
sen (Ieerstoelen) op deze faculte1t. 
Wat betreft NC wordt er gesproken over acht 
ton bezuinigen voor deze faculteit en Econo
metrie samen. De FSC'82 vertaalt dit in 5% 
extra formatiekrimp voor deze faculteit. 
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Knutselen 
De commissie opent haar rapport met een be
rekening van de formatieverdeling bij onge
wijzigde structuur maar met in acht neming 
van de bezuinigingen voor 1986. Dit doet zij 
op een opvallende wijze . Voor 1986 bestond 
reeds een geprognotiseerde formatieverde
ling, namelijk in het MTP 82 - 86. Dit MTP is op 
twee manieren karakteristiek. 
Ten eerste ging het eenvoudigheidshalve 
voor 1986 uit van een ongewijzigd studiepro
gramma. Terwijl er na 1986 aileen nog maar 
doctoraal examens van de oude - huidige -
stijl worden afgenomen (tot 1989). 
Daarnaast sloot het MTP aan op de gesch iede
nis van de facultaire verdelingsmodellen 
door eerst via een uitgebreid normenstelsel 
de 'onderwijsbelasting' te bepalen en vervol
gens het percentuele aandeel van een vak
groep in de onderwijsbelasting gelijk te stel
len aan het percentuele aandeel van de vak
groep in de formatie . De structuurcommissie 
hanteert een andere methode om zich 1986 
voor de geest te halen. Ten eerste gaat ze uit 
van een studieprogramma volgens de TFS. 
Omdat het TFS-programma nog niet geheel is 
ingevoerd en men niet de beschikki ng heeft 
over relevante historische gegevens betref 
fende studenten- instroom en werkelijk docent
belasting, heeft de commissie de ge
volgen van de TFS voor de formatieverdeling 
geschat. Op de details van deze procedure 
zal ik hier niet ingaan . 

Ten tweede breekt de commissie met het ge
bruikelijke verdelingsmodel en werpt zich 
midden in een nog n iet beeindigde discussie 
over het al dan niet aanpassen van het verde
lingsmodel aan de VOF. Het was gebruikelijk 
om de zgn . onderzoeksruimte van een vak
groep (dat is de tijd die een vakgroep gedu
rende een periode aan onderzoek kan beste
den) via een opslag over de onderwi jsbe
lasting te berekenen. 
Het onderzoek kan op drie manieren worden 
gefinancierd; direct door de minister via de 
zgn. 'eerste geldstroom', indirekt door de mi
nister via door de stichting Zuiver Weten
schappelijk Onderzoek (ZWO) gehonoreerde 
aanvragen voor de zgn. 'tweede geldstroom' 
en door het bedrijfsleven en andere delen 
van de overheid via de zgn . 'derde geld
stroom' . De derde geldstroom is de voedings
bron van de Stichting voor Economisch On
derzoek (SEO) die bij tijd en wijle ook weten
schappers van deze faculteit in haar activitei 
ten betrekt. De tweede geldstroom is voor de
ze faculteit 'een betrekkelijk irrelevante fi 
nancieringsbron voor het onderzoek. In het 
verleden zijn veelvuldig aanvragen inge
diend, die niet zijn gehonoreerd. Bij de vak-

groepen bestaat weinig behoefte om in de 
toekomst nieuwe pogingen te ondernemen 
het tweede geldstroom onderzoek te vergro
ten, gezien de teleurstellende ervaringen in 
het verleden' (citaat uit het facultair onder
zoeksplan). De eerste geldstroom vloeide 01-
tijd eenvoudig de faculteit binnen terdekking 
van de onderzoeksruimte. Elk jaar stuurde de 
Commissie voor de Wetenschapsbeoefening 
(CWB) een mooi wetensc-hewe4ik verslag 
naar de min ister met de beste wensen en dat 
was dat, ongeveer. 

Nu heeft de minister v~~r de eerste geld
stroom het stelsel van voorwaardelijke finan
ciering opgezet. Dit houdt in dot de facultei
ten voor een deel van het totale onderzoek 
plannen moeten indienen ter voorwaardelij
ke financiering. Deze plannen worden extern 
v~~r het ministerie beoordeeld. Vervolgens 
maken de ambtenaren van 0 & Ween aantal 
sommetjes op grond waarvan de minister 
beslist welke programma's worden geaccep
teerd voor VOF. De truuk bij VOF is dat er 10-
pende het onderzoek niet bezuinigd kan wor
den op de formatieplaatsen die aan het VOF
onderzoek zijn verbonden maar, wanneer 
het project faalt - in de ogen van de externe 
beoordeler - dan kan de faculteit in een klap 
de betrokken formatieruimte kwijtraken . 
Russische roulette dus. 

Om de draad van het verhaal weer op te pak
ken; binnen de faculteit goon er stemmen op 
om de formatieplaatsen die aan VOF verbon
den zijn buiten de verdeling op grond van on
derwijsbelasting te houden. Vooral de reeds 
genoemde CWB is hier een fel voorstander 
van. De structuurcommissie schaart zich ook 
in dat kamp en ontwierp een gedifferen
tieerd model voor formatieverdeling waarbij 
zij onderwi jsbelasting en onderzoeksbe
lasting loskoppelt. 
Voor de kwaliteit van het onderzoek zou een 
dergelijke ontkoppeling gunstig kunnen zijn, 
de ontkoppeling draagt als bezwaar in zich 
het gevaar dat onderwi js ondergeschoven en 
verwaarloosd raakt. 

De lactste professoren zoe ken een 
veilig heenkomen 



De onderwijsbelasting op hoar beurt wordt 
eveneens door de commissie van enig knut
selwerk voorzien . Voorheen werd deze be
lasting gerekend via een 'uren-model' . De 
structuurcommissie maakt, in navolging van 
een FR-stuk, gebruik van een 'stud ie- punten
model' . Deze methode heeft als voordeel dot 
de relatieve zwaarte van vakken in de forma
tie tot uiting komt. In de TFS heeft de docto
raalstudent een aantal vrije studiepunten 
waarmee hij/zij yah een 'zespunten yak' een 
'zeven punten yak' kan maken . Het klinkt uit
erst triviaal maar voor een docent maakt dit 
veel uil. Gebruikmakend van een model op 
basis van te halen/gehaalde studiepunten 
volt dit te ondervangen. 
Nadeel is wederdm dot het gevaar bestaat 
dot onderwijs wordt verwaarloosd; de mate 
van intensiteit van het onderwijs heeft im
mers geen formatieve consequenties meer. 
Hoewel de structuurcommissie zich bewust 
zal zijn dot ze zich met dit deel van hoar rap
port midden in een discussie werpt, kan ik me 
niet aan de indruk ontrekken dot zij een 
beslissing in de richting van de in ditdeel van 
hoar rapport beschreven methode tracht te 
forceren. 

Faculteit der Sociale Wetenschappen? 
Het tweede en kleinste deel van het rapport 
goat werkelijk in op de structuurveranderin
gen. De commissie goat daarin uit van 15 
kroondocentplaatsen; zo goed als de he 1ft 
van wat er nu is. De vraag die vervolgens rijst 
is: Welke kroondocenten? De commissie 
maakt daartoe gebruik van een tabel die 
door een uiterst merkwaardige verschrijving 
getiteld is: 'samenvattende priotiteitentabel 
van de in het takenpakket van de FSW opge
nomen vakgebieden'. Nu heeft deze facul
teit als roepnaam FEW, en ik ben uiterst be
nieuwd welke duistere psychologische mo
tieven deze verschrijving veroarzaakten. 
De prioriteitentabel bestaat uit vier delen. In 
het eerste deel staat de geplande onderwijs
bijdrage? Hierbij kunnen de vakken een cij
fer van 1 tot 5 verkrijgen. Dit cijfer correspon
deert met de 'geschatte onderwijsvraag in 
docenturen' . 
In het tweede deel staat de geplande onder· 
zoeksbijdrage. Deze telt drie prioriteitenklas
sen, afhankelijk van het aantal jaren die aan 
het onderzoek verbonden zijn. Dit is dan 
weer gebaseerd op een CWB-nota. 

Het derde deel bevat een inventarisatie om
trent de vraag of een vakgebied elders bin
nen de UvA wordt aangeboden, terwijl het 
vierde deel dit voor elders buiten de UvA na
goat. Opvallend bij deze twee delen is de 
ontstellende vaagheid . Nergens staat gemo
tiveerd waarom de commissie een 'ja' dan 
wei een 'nee' heeft ingevuld. Uiterst subjec
tieve beoordeling ken daarvan een oorzaak 
zijn. Zo volt op dot Economische Sociologie 
verondersteld wordt bij Sociologie bestaan, 
dot Methodologie op de Centrale Interfacul
teit kan worden gevolg, terwijl Bedrijfsorga
nisatie en Arbeidsverhoudingen een lande
lijk unieke positie wordt toegedichl. Er volt 
echter een sluitend verhaal te houden die 
Economische Sociologie en Methodologie tot 
landelijk uniek verheft, terwijl Verburg's 

De commissie komt op de volgende structuur 
van de faculteit: 

Vakgroep 1: Aigemene Economie 
micro economie 

macro economie 

economische orde, incl. ECGV 

internationale economie 

openbare finoncien en welvoortstheorie 

Vakgroep 2: Meso Economie 
regianale economie 

sector economie/externe ecanamie 

bouweconomie (0,4) 

emoncipolievroogstukken (0,5) 

Vakgroep 3: Bedrijfseconomie 
~ financiering en iaorverslaglegging 

bedrijlscolculalie en -planning en woorderings

grondslagen 

bedrijfsorgonisotie en arbeidsverhoudingen 

ma,klanderzoek en -beleid (0,5) 

Vakgroep 4: BestL'urlijke Informatica en Ac
countancy 

bestuurlijke informatica 

adminiSlralieve o'ganisalie (0,5) 

contre-Ie leer (0,5) 

Vakgroep 5: Wiskunde en Statistiek 
wiskunde en stotistiek 

Vakgroep 6: Toegepast Economisch Onder
zoek 

loegepast economisch onde,zoek (0,5) 

De liggende s"eepies stellen de leersloelen voo" le'wijl 

hel gelal lussen hookies aangeell hoe g,ool de lo,malie

(uim'e van de kroondocent is, indien deze niet 1 (40 uur per 

week) is. 

Bedrijfsorganisatie en Arbeidsverhoudingen 
over Sociologie en Psychologie wordt opge
deeld. Het behoeft geen betoog dot er dan 
wei eens een onder soort 'yak' ontstaat. 
Daarnaast volt over deze laatste twee delen 
op te merken dot de inventorisatie geocht kan 
worden op grond van hUidig aanbod te zijn 
gemaokt, terwijl elders binnen en buiten de 
UvA ook bezuinigd moet worden en men mis
schien door exact hetzelfde vok opheft op ba
sis van de overweging dot die in het pakket 
van de FEW zil. Daarom is overleg met andere 
faculteiten, de VU in het bijzonder, gewensl. 

Over het voorstel (zie kader) volt veel te zeg
gen. Loot ik beginnen met de lullige opmer
king dot de docentleden van de commissie' 
keurig onder dak zijn gebracht; Verburg tot 
zijn pensioen in vakgroep 3, Lambooy waar
schijnlijk zelfs voorzitter van vakgroep 2 en 
Driehuis komt er zelfs met een eigen vak
groep van of. 
Vervolgens wat meer substontiele opmerkin
gen. De vakgroep Toegepast Economisch On
derzoek is nieuw. Zij heeft olles te maken met 
de tweede fase onderzoeksopleiding en de 
eventuele verdergaande integratie van de 

SE~ en de faculteil. Nu heeft de faculteit drie 
tweede fase opleidingen aangevroagd: on
derzoeksopleiding, accountontsopleiding en 
lerarenopleiding. Voar de lerarenopleiding 
blijkt in het voorstel van de commissie me
teen 01 geen plaats, waardoor ze vooruit
loopt op de eventuele beslissing van de mi
nister om de lerarenopleiding op de Nieuwe 
Leraren Opleiding (NLO) te concentreren (zie 
ROSTRA 101). 
Strikt gesproken kan de lerarenopleiding het 
ook met een 'hoofddocent' redden, maar de 
onevenwichtige benadering van de drie 
tweede-fose opleidingen blijft opvallend. 
Daarnoast volt op dot de commissie heeft ge
kozen voor een afslankingsvoorstel dot sterk 
geent is op informele zwaartepunten: de 
goede onderzoekers die door de VOF worden 
beschermd mogen blijven, de anderen kun
nen goon. Deze opstelling lijkt t.O. v . VOF wei 
rationeel maar wanneer je de toekomstige 
structuur van de faculteit goat bepalen op 
grond van de hUidige 'best en brightest' haal 

. je wei een hoop risico's op je hals; Driehuis 
minister, Lombooy naar Amerika en De Jong 
een hartaonval. Meteen rook je door per
soonlijke omstandigheden met een bres in je 
structuur opgezodeld . Het is misschien beter 
om een structuur op te stellen op grond van 
forme Ie zwoortepunten. Zo zou de FEW
Amsterdam, omdat Amsterdam steeds meer 
het financiele centrum van Nederland aan 
het worden is, zich op dit aspect van de eco
nomie kunnen toeleggen. Net zo goed als de 
Rijksuniversiteit Limburg hoar economische 
faculteit op de sociale zekerheid goat richten, 
de economische foculteit van de Rijksuniver
siteit Groningen zich profileert op het ar
beidsmarkt studiegebied, Nijmegen plannen 
heeft om een economische faculteit op te 
richten met de non-profit sector als studiege
bied en er in Leiden een buitenlondse univer
siteit komt die bepaalde tokken van de be
drijfseconomie als speciolisatie kiesl. 
De dlscussle rond het rapport zou zich naar 
mijn smoak don ook op deze twee punten 
moe ten richten; welke foctoren betrek je in 
de formatieverdeling gegeven een facul
teitsstructuur, en welke zwoortepunten neem 
je in acht bij het opstellen van een toekomsti
ge foculteitsstructuur. 
De commissie stelt voor om het rapport ter 
commentaar aan de vakgroepen voor te leg
gen. Mijns inziens zal dit voornamelijk een 
doorschuifspel worden met als toetsteen het 
ene uiterst nare aspect van de operatie: ont
slag van personeel (hetgeen voorlopig nog 
'structure Ie maatregelen' heet). 
De vakgroep Recht en de vakgroep Economi
sche Geschiedenis zullen zich niet in het rap
port kunnen vinden, de vakgroep Wiskunde 
en Statistiek kon vreugdedansje moken en de 
grote vakgroepen ols Mfcro, Macro en Be
drijfs zullen de wonden aflikken en zuur com
mentoar leveren. Zo bereidt men zich don 
voor op een strijd waorin de sterksten en de 
beste praters zullen winnen. lets wot volgens 
mij noch het onderzoek, noch het onderwijs 
en loot staan de werksfeer von personeel en 
studenten ten goede kan komen. Dan help je 
de faculteit om zeep. 

MM 

Op hoar vergade,ing van 21 februari ging de rood niel in

houdelijk op hel rap pori in. De vakgroepen, Sludenlen

frocties en TAS-commissie kregen het verzoek hun visie op 

een faculteit met 15 leerstoelen op papier te zetten, woor

bij dil rappo,l als 'voorbeeld' geld!. 
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C&L zoekt een assistent -accountant 
die er met ko~ en schouders 

bovenuit steekt. 
Wie als assistent

accountant bij Coopers 
& Lybrand Nederland in 
dienst treedt krijgt al 
spoedig vrij veel verant
woordelijkheid. Groei in 
hoog tempo is ook het 
kenmerk van C&L's 
promotiebeleid. 

Het betekent wei, dat C&L hoge eisen stelt 
moet stellen aan kandidaten voor deze functie. 
Een C&L assistent-accountant is zelfstandig en 
representatief. 'n Sterke, zelfbewuste persoonlijk
heid, die de ambitie en de potentie bezit in een 
jaar of vijf een functie op niveau te bereiken. 
Zonder op-de-tenen-Ioperij. 

Is dat een profiel, waarin u zich herkent? 
En studeert u binnenkort af als bedrijfs
econoom7 

Dan vindt u bij C&L een uitzonderlijk gunstig 
klimaat voor vaktechnische ontwikkeling. 

U doet internationale controle-ervaring op 
en werkt voor zowel kleinere als multinationale 
bedrijven.l\Jiet minder belangrijk voor uw ont
plooiing is C&L's interne opleidingsprogramma: 

een 5-jarige cyclus van 
cursussen, waardoor u de 
internationale controle
techniek toegespitst op 
het geautomatiseerde 
bedrijfsgebeuren van nu 
leert kennen. De postdoc
torale accountancystudie 
wordt door C&L van 

groot belang geacht en u kunt daarom rekenen 
op stimulerende faciliteiten, zowel financieel als 
op 't punt van verlof. 

Wilt u er meer over weten? Vraagt u dan 
de C&L cassette band met biibehorende 
documentaUe. Bel 010-130680. 'n SollicitaUe 
kunt u rich ten aan Drs. C. G. van Luiik 

Westblaak 100, 
3012 KM Rotterdam, 

Leidseplein 29, 
1017 PS Amsterdam, 

Coopers 
&Lybrand 

nd 
Oude Stadsgracht 1, 
5611 DD Eindhoven. 

. .. : " 



vervolg von pogo 13 

Een lichtzinnige studiekeus is uit den boze. Of 
je moet toevallig geboren zijn bij mensen die 
niet op een poor centen hoeven te kijken en 
jou met een gul gebaor genoeg meegeven 
om een onbezorgde studietijd te hebben . De
ze laatsten zijn zeer schaors, ±3% van de 
studenten. Geen groep om echt rekening 
mee te houden, dus. 
Gevolg is, dot je toch wei zeer goed moet 
overwegen of je nog moet goon studeren. Dit 
kan nauwelijks de bedoeling van het plan 
zijn . Oat is het dan ook niet want het plan 
wordt beoogd de toegankelijkheid tot het ho
ger onderwijs te vergroten, hetgeen gecon
cludeerd kan worden uit het feit dot men ook 
mensen in de WA~, bijstand e.d. de moge
lijkheid wit geven om te goon studeren met 
behoud van uitkering. Voorts staat in de toe
lichting op het wetsontwerp dot kennis in de 
toekomst de belangrijkste bron van bestaan 
lOl zijn. Nauwelijks uitspraken die duiden op 
een openlijk tegengaan van de toegankelijk
heid van het hoger onderwijs. 

Gaten. 
Wat gebeurt er nou als je een volledige studie 
voigt maar toch genoeg tijd overhoudt om 
een poor dagen per week te werken? Je volt 
dan onmiddelijk buiten de kring van niet
werkenden, moor je behoort ook niet tot de 
half-werkenden. Je kunt je dus in je vrije tijd 
helemaal geen bijwerk meer veroorloven . 
De andere mogelijkheid is dot je juist je 
schuld zo laag mogelijk kunt houden door bij 
te goon werken, afhankelijk van de interpre-

tatie van de regeling zoals die nu in concept
vorm klaarligt. 
Een onder punt is de thuiswonende die zijn 
ouders geen kostgeld hoeft of te dragen . Dit 
levert de mogelijkheid om van je levenson
derhoudbudget je studiekosten te beta len en 
zelf, afhankelijk van je leehijd, nog een flink 
lOkgeld over te houden. Gevolg, je houdt je 
schuld bij de overheid zo klein mogelijk. 
De he Ie regeling kent veel haken en ogen, 
hoe beter je het allemaalleest hoe vreemder 
het overkomt. 

De kritieken . 
Op het plan is door de studentenvakbonden 
nogal wat kritiek geuit. De kritieken hebben 
betrekking op de differentiatie naor leeftijd 
en de hoogte van de studiekosten en voorts 
op het profijtbeginsel waorvan wordt uitge
goon. 
'Zoo Is altijd wordt ook hier weer niet duide
lijk waorom een student van 23 jaor meer 
geld nodig heeh om in het levensonderhoud 
te voorzien dan een 18-jarige. Vooral als bei
de eerstejaars zijn, is dot toch een vreemde 
ongelijkheid. Het feit dot voor wetenschap
pelijk onderwijs straks waorschijlijk f4.000 
per jaor betaald moet worden is voor de stu
dentenvakbonden een vaag bedrag waor
van het nut niet geheel duidelijk is. Afgezien 
daarvan is het veel te hoog . Onderwijs zou 
gratis moeten zijn .' Aldus de studentenvak
bonden . 
Ook een aantal studentendecanen heeh 01 
gereageerd op het plan . Niet onverdeeld po-

Beiaard in steno 
De minister is een intrigant. Oat is wei de 
zwakste conclusie die uit de heisa rand het 
concept-beleidsnota Beiaord mag worden 
gemaakt. 
Ten eerste kreeg de verzamelde nederlandse 
pers eerder het rapport in handen dan de be
trokkenen. Sterker; het College van Bestuur 
van de UvA stuurde de faculteitsbesturen een 
kopie van het rapport dot het CvB op de pers
conferentie rond Beiaord had weten te be
machtigen (zie brief 357541). 
Ten tweede goat het rapport Beiaard dwors 
door de voorbereidingen en uitwerkingen 
van de Twee Fasen Structuur. 

Gezellen 
De huidige kandidaats- en studentassistenten 
zullen verdwijnen. Voor afgestudeerden be
staat er echter de mogelijkheid om 'assistent 
in opleiding' (in de kranten als Gezel aange
duid) te worden. De aan te stellen afgestu
deerden ontvangen hun verdere opleiding 
door het helpen verrichten van onderwij s- en 
onderzoektaken . Doordat hun beloningsnivo 
aan het opleidingskorakter van hun aanstel
ling wordt aangepast, en doordat zij enige ta
ken vervullen die thans door.andere perso
neelscategorie~n worden verricht, zal het 
mogelijk zijn, het verlies aan arbeidsplaatsen 
dot wordt voorzien om te zellen in een moge
lijk aanzienlijke winst. Op deze wijze wordt 

tevens indirect een bijdrage geleverd aan de 
oplossing van het probleem van de ' verloren 
generatie', want jonge afgestudeerden krij
gen hierdoor betere kansen op werk en op 
verbetering van hun opleiding. 
Volgens de notitie zullen er 8000 assistenten 
worden aangesteld. 'Aannemende dot de 
aangestelden aanvankelijk voor 50%, later 
voor 85% re~el produktief zullen zijn, zou 
hun aanvangssalaris ongeveer f 1.500,- per 
maand kunnen bedragen; in het vierde jaor 
ongeveer f 3.000. - per maand.' 

• •• 

lerarenopleiding 
De minster lijkt eindelijk de knoop rond de le
rarenopleiding te hebben doorgehakt door 
onomwonden te kiezen voor een eerste 
graads opleiding aan de Nieuwe leroren 
Opleidingen (N.l.O.'s; d'Wille leli) . De uni-

sitief, moor dot was ook nauwelijks te ver
wachten. Ais je zelf nog mee wilt praten: OP 
26 en 27 maart wordt in Nijmegen een lande
lijk congres gehouden over studiefinancie
ring. Inlichtingen bij de ASVA. 

Conclusie. 
Woren het vroeger je ouders die je voor een 
aantal joren van hun goedgeefsheid afhan
kelijk maakten, in de toekomst zit je voor 
minstens vijftien jaor vast aan de overheid als 
schuldeiser, die ongetwijfeld grote billijk
heid lOl betrachten. Maar als ik het voor het 
kiezen had zou ik het wei weten. Nu loop je 
met een rotgevoel als je een verkeerde studie 
kiest, straks breidt dot rotgevoel zich ook nog 
vijftien jaor lang naor je portemonnee uit. 
Misschien een erg materialistische kijk op de 
zaak moor voor veel mensen niet geheel on
belangrijk. 
Ais het geheel nog niet helemaal duidelijk is : 
het is slechts een concept, dot nooit tot een 
ideaal plan zal uitgroeien . 
Het ideaal blijft natuurlijk een studieloon 
waar geen rentedragende leningen voor 
hoeven te worden afgesloten. Toen dot alles 
nog realiseerbaar was heeft men het niet in
gevoerd. Nu het niet meer kan hoeven we 
het niet of te staan, een geruststellende ge
dachte. 

H. P.K. 

'Congresstukken' voor 26 en 27 maart ver
krijgbaor bij de ASVA, Grimburgwal 10, ge
bouw 3. 

versiteiten hebben in deze dan niets meer in 
de pap te brokkelenWel dient er een inten
sieve samenwerking te zijn tussen de univer
siteit en de N . l.O. met betrekking tot deze 
opleiding. 

Kroondocenten 
In de Beleidsnota Universitair Wetenschap
pelijk Personeel (BUWP), werd een drastische 
beperking van het wetenschappelijk perso
neel ontvouwd, voornamelijk door de koppe
ling van een gegeven aantal wetenschappe
lijk medewerkers per hoogleraor (zie; U Kunt 
Wei Goon!). 
Op deze faculteit worden 01 allerlei krimp
plannen verzonnen. 
De minister loot echter alvast het volgende 
weten. Bij ongewijzigd beleid zou de in de 
Kernnota oorspronkelijk voorziene omvang 
pas no het jaor 2000 worden bereikt. Taakver
deling en concentratie, alsmede de verla
ging van de pensioenplichtige leeftijd van 
hoogleraren, zullen dit proces kunnen ver
snellen. Het is echter bepaald niet uitgeslo
ten dot versnelde en mogelijke sterkere be
perking van de kroondocentformatie moet 
worden nagestreefd met behulp van strikte 
voorwaorden voor de vervulling van vacatu
res. ' 
Met andere woorden; iedereen bl i jft zillen tot 
z'n vijfenzestigste en briljante nieuwe onder
zoekers die zoeken moor een boon in het bui
tenland. 

MM 
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Geen spel of het verlang1 bepaalde vaardigheden en noodzaak voor zakelijk succes. Hiervoor moet men van 
kwaliteiten. Strategisch inzicht en een vooruitziende blik aile oliemarkten thuis zijn, wat soms letterlijk tot in de 
bij het schaakspel. Slagvaardig kunnen beslissen in zaken uithoeken van de wereld voert. 
bij Monopoly. Deskundig afwegen van diverse mogelijk- Uildaging die spelbeheersing vraagt. Werk met zoveel 
heden bij Electro. Veerkrachtig terugkomen na een uitdaging in zich verlang1 een team van eersteklas spelers. 
tegenslag bij Mens-erger-je-niet. Bundel deze spelen, en Alert, slagvaardig en intelligent. Werk waarvoor wij jonge 
het dagelijkse werk in commerciele functies bij de academici zoeken van economische of jUridische 
Koninklijke/Shell Groep is omschreven. Werken met de faculteiten, maar ook uit technische en andere disciplines. 
wereld als speelbord en de energievoorziening als inzet. Mannen en vrouwen met de juiste spelkwaliteilen die 
SpU in hel oJiespel. Werken in de commerciele functies goed voorbereid op weg gaan naar een uitstekende job 
is met recht midden in het totale in- en verkoopgebeuren met aIle carrierekansen. , 
op de wereldoliemarkt staan. Zorgen voor een Bezit u die spelkwaliteiten? Ziet u in uzelf de commer-
ongestoorde en verantwoorde energlelevering naar de ciele "speier" die we hier geschetst hebben? Dan willen we 
eindgebruikers. Beslissingen nemen over de commerciele graag met u praten. De eerste zet daartoe is eenvoudig. 
haalbaarheid van nieuwe exploitaties of nieuwe Voor verdere infonnatie, voor toezending van de brochure 
energiebronnen. "Uw toekomst bii Shell" en voor het aanvragen van een 
Werken in sleeds nieuwe situalies. De veranderingen sollicitatiefonnulier kunt u schrijven aan 
in de energiewereld voltrekken zich snel. Daarom is Shell InternationaJe Petroleum Maatschappij B.Y., la.v. 
slagvaardig en alert reageren nodig. En de goede Mw. H.L. Dijkhuizen, afd. PNEH, Postbus 162, 
oplossing kiezen binnen het complexe oliegebeuren is een 2501 AN Den Haag. U kunt ook bellen: tel. 070-772226. 

® Shell Intemationale Petroleum 
Maatschappij BV 
Carel van Bylandtlaan 30, Den Haag. 

Shell, steeds 
een zet v66r! 



Raadsels 
De fakulteltsraad van 21 februarl '.83 
(de 132.te) 

Instroom eerste jaars 
Mensen die volgend jaar ekonomie willen 
goon studeren aan de VU lopen de kans daar 
niet geplaatst te worden. De VU heeft ken
boar gemaakt de maximale opname kapaci
teit voor eerstejaars ekonomiestudenten be
reikt te hebben. 
Aan aile ekonomiefakulteiten is darom ge
vraagd vast te stellen hoeveel eerstejoorsstu
denten zij het volgend jaar herbergen kun
nen. Op basis van deze cijfers zal een lande
lijke ploatsingskommissie bepalen woor het 
VU-overschot geplaatst dient te worden. De 
road slelde de maximale eerstejaars
instroom vast op 550 studenten (400 dog- en 
150 avondstudenten). De kans is nu groot dot 
er de komende jaren meer eerstejaors door 
het Maupoleum zullen dwalen don voor
heen. Dit heeft weer gunstige gevolgen voor 
het aantol formatieplaatsen. Voorlopig zul
len, als olles doorgaat, minder bezuinigin
gen op onze fakulteit mogen worden losgela
ten. En dOl is heel aardig in lijden van crisis. 

Rapport Fakultaire Struktuurkommissie 
1982 
Elders in dit nummer wordt een artikel aan de 
inhoud von dit rapport gewijd. Ik zal hieron
der aileen de behandeling ervan in de road 
weergeven. 
Nu het intussen alom gevreesde struktuurrap
port of was, draaide het in de road vooral om 
de vroog hoe verder te goon. Men was het er 
01 snel over eens dot allereerst aile vokgroe
pen en studentenfrakties schriftelijk te lolen 
reogeren, hetzij in de vorm van kommentoar, 
hetzij met een geheel nieuw voorstel. Het 
probleem was vervolgens op welke monier 
de kommissie, die de reakties zou goon bun
delen tot een rapport, samengesteld moest 
worden. Kies je VOOI' een breed samengeslel
de kommissie dan kies je tegelijkertijd voor 
een langzame manier van werken. Het voor
del is wei dot het uiteindelijke rapport een 
breed droagvlak vindt binnen de fakulteit. 
Uiteindelijk werd aan snel werken de voor
keur gegeven en voor een relatief kleine 
kommissie (7 mensen) gekozen. De argu-

. menten hiervoor waren de volgende : 
zolong de toekomstige kroondocenten -
struktuur nog niot vaslstaal worden voka
tures voor hoogleraren niet vrijgegeven. 

rectificatie 
In hel vorige nummer werd in het inlerview 
mel Rick Ie Roy beweerd dot hij in het bestuur 
van de OBAS zou zitten. Er had uiteraard 
moeten staan dOl Rick in het 
(faculleils)bestuur zit ook voor de OBAS. 

De verkiezingen in de vorm van een schrifte
lijke stemming vinden plaats lussen 1 en 21 
april. De daarvoor bestenfde slembiljetten 
worden aan de slemgerechtigden loe
gestuurd. 

Dus haast is geboden. 
wanneer hel rapport (eigenlijk een kon
cepl reorganisatie-voorstel) of is, zijn er 
nog vier mogelijkheden voor betrokke
nen om te reageren. 

Voorwaardelijke finaneiering 
De vakgroepen hadden zes onderzoekspro
gramma's opgesteld voor de voorwaardelij
ke financiering. Omdat elders in deze Rostra 
en in de vorige raadsels staat wat VOF in
houdt zal ik er hier niet verder over uitwijden. 
Een programma kent een cenlraal thema. 
Vervolgens is het programma opgedeeld in 
projekten. Zo is het gelukl om verschillende 
Cl:Jkgroepen en disciplines aan helzelfde pro
gramma te lalen deelnemen. Oorspronkelijk 
had de road oon de kommissie voor welen
schapsbeoefening (eWB) gevraagd met een 
prioriteilenlijst Ie komen om aan te geven in 
welke kwaliteitsvolgorde de programma's 
kunnen worden opgesleld . Deze rangorde 
had de road nodig in verband mel de 'be
schermingsuilspraak' : de uilspraak welk ge
dee lIe van de lolale onderzoeksruimle die in 
de voorwaardelijke financiering hoorl, in de
ze ronde moet worden ingediend. De eWB 
durfde deze priorileilen-lijst niel te maken 
omdal in de eWB verlegenwoordigers van ai
le vakgroepen zitten en geen onder durfl of Ie 
kraken. Hoe dan ook, de road kon geen kwa
litatieve selektie maken en moest andere kri
leria opstellen om de ingediende program
ma's Ie loelsen. 
Er waren een aantal krileria voorhanden. Zo 
was het opvallend dOl sommige vakgroepen 
(mel name Mikro en ISMOG) veel meer on
derzoekslijd in de progromma's hadden zil
len dan dOl ie voor VOF beschikbaar hebben. 
Ook waren veel beneden-de-norm auleurs 
ingeschakeld bij de programma's. 
De minisler gaol de programma's beoordelen 
alvorens hel onderzoek wei of niet loe Ie 
staan. Een van zijn kriteria zal ongelwijfeld 
de lijsl van verschenen publikaties van de 
deelnemende onderzoekrs zijn. Een 
beneden-de-norm auteur in je programma 
zwakl de kans 101 loeslemming van de mi
nislers of. De road heeft dil laalsle krilerium 
gebruikl en heeft uil de programma's deze 
'auleurs' geschrapt. Dil betekent niet dOl de
ze mensen niet mogen meedoen, maar dOl 
zii niet worden ingediend voor de VOF en hun 
formalieruimle ook niel hiervan afhankelijk 
is. No hel schrqppen bleek dot de lola Ie inge-

diende onderzoeksruimle net iets beneden 
de totale onderzoeksruimle zil die op den 
duur geheel in de VOF moet komen. Dit houdt 
in dOl de road implieiet een besehermings
uitspraak van ±95% deed, helgeen bete
kenl dOl wanneer de minisler aile zes pro
gramma's goed keurl, er niet bezuinigd mag 
worden op de formalieru i mle die aan de pro
gramma's vasl zit. Tevens houdl de goedkeu
ring van de minister in dot er voorlopig geen 
programma's van andere mensen in de vol
gende ronden kunnen worden ingediend. De 
kans dot de minister aile zes goedkeurl is ui
terst klein . 

Instellen skriptieprijs 
Een aantal relaties van een overleden af
gestudeerde aan onze faculteil wil een fonds 
stiehten. Dit fonds is bedoelt om een jaarl ijkse 
prijs (co f 5000,-) loe Ie kennen aan (bijvoor
beeld) de sludenl die de beste doktoraal
skriptie heeft vervaardigd. De stichters van 
hel fonds wi Iden weten of de road een derge
lijk plan waarderen kon. Uiteraard ging de 
road okkoord, zodat in hel vervolg de moge
lijkheid beslaat dot een ekonomiseh inlellek
tueel 'n aardig feeslje mag bouwen . 

Verkiezingen 
Aangezien de Raadsels een objektieve(?) 
weergave dienen te zijn van gebeurlenissen 
hier op de fakulteit zal ik geen slemadvies ge
ven . 
Ik zal in dit stuk dan ook niet schrijven dOl de 
OBAS aan onze fakulteil slechls verlegen
woordigd is door twee mensen. Ook niet dOl 
ze daardoor niel in staal zijn de raden en 
kommissies behoorlijk te bemensen. 
Ik zal hier ook niet schrijven dOl de Aktie
groep Ekonomen (AGE) dil wei ka' , waar
door de AGE in staat is zelf een aktief beleid 
te voeren in plaats van slechls Ie reageren . 
Nee, dOl alles zal ik niel sehrijven. 

Rick Ie Roy 

Gezien de inhoud von deze Roodsels wil de redoclie de le
zers er op ollenderen dOl deze rubriek volledig onder ver
antwoordelijkheid volt von de auteur Rick Ie Roy. 

Drukkerii Kaal bv 
Wij hebben vee I ervaring met wetenschappelijk drukwerk en kunnen snel en 
goed proefschriften drukken tegen uitgekiende prijzen, Ook ondere soorten 
boekwerken, folders, offiches en tijdschriften zijn een kolfje naar onze hand. 

Prijsvoorbeeld paperback: 14.7 x 21 cm: 

80 pogo 

250 ex f 1399.-
500 ex f 1672.-

160 pogo 

f 2350.-
f 2764.-

De prijzen zijn exel. 4% BTW; Incluslef: modellen verkleinen tot AS / Teksten voor omslag. 
titelpogino en hoofdstuktitels gezet in een door u te kiezen lettertype / Uitnodiging en 

event. stellingen . Omslog 170 grs carton. binnenwerk 80 grs houtvrij popier. 

Drukkerll Kaal by. Nwe Herengracht 61 (btl de Dokwerker). Amsterdam. tel. 262908 
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